




3 اقتصادی

آخرین نرخطلا د ر ایران 

4,807,000یک مثقال طلا

1,109,700یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

10,860,000سکه بهار آزاد ی

10,880,000سکه امامی

5,440,000نیم سکه

2,790,000ربع  سکه

1,800,000سکه یک گرمی

قیمت   نمایندگینام خود رو

 36,800,000 206 تیپ 5

EF7 43,000,000  دنا با موتور 

GLX 405 28,600,000 پژو 

SLX 405 30,600,000 پژو 

ELX 39,700,000 پژو پارس 

 35,300,000 پژو پارس سال

E2 90 38,000,000 تند ر 

LX 33,000,000 رانا 

TU5 33,300,000رانا 

 30,100,000 سمند LX سال

EF7 29,900,000 سمند 

ELX 36,100,000 سورن 

قیمت  نمایندگینام خود رو

300 z 52,000,000 زوتی 

EX151 17,420,000سایپا کارا

 20,600,000 سایپا 111

SE 132 20,200,000 سایپا 

SE 141 18,500,000 سایپا 

 20,100,000 سایپا 131



قیمت   نمایندگینام خود رو

315 MVM 40,500,000 

 MVM 46,000,000 550 دنده ای

X33 62,000,000 تیگو 

قدردانی رئیس کل سازمان امور مالیاتی
 از مودیان، رسانه های جمعی و کارکنان نظام مالیاتی

رئیس کل سازمان امور مالیاتی کشور با صدور پیامی به مناسبت پایان موعد ارایه 
اظهارنامه مالیاتی اشخاص حقیقی و حقوقی، از مشارکت و اعتماد مودیان مالیاتی جهت 
مشارکت چشمگیر در ارایه اظهارنامه مالیاتی، حمایت و همراهی رسانه های جمعی و 

همچنین تلاش کارکنان خدوم نظام مالیاتی تقدیر و تشکر کرد. 
است:  آمده  تقوی نژاد  کامل  سید  پیام  متن  در  ایران،  مالیاتی  رسانه  گزارش  به 
مردم  آحاد  مشارکت  و  نیازمند حضور  دیگر  زمان  هر  از  بیش  کشور  اقتصاد  امروز 
در عرصه کار و تلاش است و در سالی که به نام » اقتصاد مقاومتی؛ اقدام و عمل« 
نامگذاری شده، اراده ملی و عزم همگانی  برای محقق ساختن اهداف اقتصاد مقاومتی 
که اتکا به درآمدها و منابع درون زا و تامین هزینه های کشور از محل درآمدهای 
برای تنها راهکار موجود  به شمار می رود،  از مولفه های اساسی آن  مالیاتی   پایدار 

برای  ملی  مشارکت  و  جمعی  وفاق  است.  اقتصادی  ناپایدار  وضعیت  از  رفت  برون 
ارتقای توان نظام مالیاتی و توسعه زیرساخت ها به منظور استقلال و شکوفایی اقتصاد 
کشور در سال جاری، نمودی دوچندان یافته و کلیه ارکان نظام اکنون به این اجماع 
رسیده اند که ارتقای کارآیی و اثربخشی نظام مالیاتی، سکوی پرتاب اقتصاد کشور به 
به  اقدام و عمل  اقتصادی به شمار می رود. امسال در راستای  پایدار  سمت توسعه 
 سیاست های اقتصاد مقاومتی، رویکرد حمایت از تولید، اشتغال و رونق اقتصادی در 
سیاست گذاری های نظام مالیاتی مورد توجه قرار گرفت.  از همین رو، در خرداد و تیرماه که 
به بهار مالیاتی موسوم است، همراهی مودیان محترم با نظام مالیاتی و مشارکت در امر تامین 
هزینه های جاری، عمرانی و آبادانی کشور، جلوه ای متفاوت یافت و حماسه ای ماندگار از 
وفاق جمعی به بار نشست. از یکسو نظام مالیاتی توافقی منحصر به فرد با اصناف کشور کرد 
و رویکرد متفاوتی از تعامل با مردم و اعتماد به مودیان رقم خورد و از سویی دیگر، شاهد 
مشارکتی چشمگیر از سوی مودیان محترم بودیم که پاسخی شایسته به اعتماد نظام مالیاتی 
بود. این در حالیست که در این بازه زمانی، همچنین شاهد حضور حداکثری حوزه های 
 فرهنگی و رسانه ای کشور اعم از صدا و سیما، مطبوعات کثیرالانتشار، خبرگزاری ها و دیگر 
نقش آفرینان عرصه فرهنگ و رسانه در وادی اقدام و عمل بودیم به گونه ای که جملگی 
با تکیه بر تمامی ظرفیت های موجود به میدان آمده و رویکردی فعال و مثبت از خود بروز 
دادند که جای بسی تشکر و قدردانی را دارد. بی تردید این همدلی و هم زبانی حاصل ارتقای 
فرهنگ و نگاه مثبت ارکان مختلف جامعه و به ویژه عموم شهروندان به مقوله مالیات بوده و 
از همین رو، نقش مالیات و کارکردهای آن در توسعه زیرساخت ها، عمران و آبادانی کشور 
و همچنین توسعه خدمات و رفاه اجتماعی، آموزشی و بهداشتی، دیگر موضوعی ناآشنا و 
ناملموس قلمداد نمی گردد. در این بزنگاه تاریخی و به رسم قدردانی از موهبت همنوایی 
مردم با نظام مالیاتی، مراتب تقدیر و تشکر خود از مودیان محترم مالیاتی که منجر به خلق 
حماسه ای ماندگار در عرصه اقتصادی کشور شد را اعلام داشته و همچنین، عزم و تلاش 
جهادی همکارانم در اقصی نقاط کشور را که در دو ماه پر مشغله از سال، جلوه ای از خدمت 

رسانی صادقانه و خالصانه را به نمایش گذاردند، ارج می نهم.

یکشنبه سوم مرداد ماه 1395-    سال نوزدهم -   شماره 4056

 رئیس مجلس شورای اسلامی با اشاره به اینکه بعد 
از توافق هسته ای زمینه جذب سرمایه گذاری فراهم 
شده؛ گفت: در شرایط فعلی جذب سرمایه گذاری 
داخلی و خارجی در طرح های عمرانی کشور، کلید 

حل مسائل و توسعه اقتصادی است. 
اداری  علی لاریجانی روز شنبه در جلسه شورای 
استان قم اظهار کرد: مدیران دستگاه های اجرایی کشور 
باید بتوانند بسترهای لازم برای سرمایه گذاری داخلی 
و خارجی در طرح های عمرانی را فراهم کنند.وی با 
بیان اینکه مدیریت یک اداره یا سازمان و یا نهاد، تنها در 
مدیریت کردن آن اداره و حل و فصل مسائل آن نیست 
گفت: در شرایط امروز کشور، مدیر موفق، مدیری است 
که بتواند زمینه جذب سرمایه گذاران در طرح های 
عمرانی مختص به ارگان خود را فراهم و طرح ها را به 

بخش خصوصی واگذار کند.
وی ادامه داد: اگر بخواهیم بدانیم توفیقی در دوره 
مدیریت خود داشته ایم باید بسنجیم که چقدر توانسته 
ایم در زمینه سازی جذب سرمایه گذاری موفق عمل 
کرده ایم.لاریجانی با بیان اینکه اولویت نخست کشور، 
اقتصاد و حل مسائل اقتصادی است، از بیکاری به عنوان 
یکی از چالش های موجود در کشور نام برد و گفت: 
البته مدیران دستگاه های اجرایی زحمات زیادی می 
کشند اما این شیوه عمرانی کشور، پاسخگوی مشکلات 
های  آسیب  از  نیست.وی  جامعه  فراروی  اقتصادی 
اجتماعی و فرهنگی به عنوان دیگر چالش فراروی 
جامعه یاد کرد و گفت: این آسیب که متاثر از مسائل 
اقتصادی است، بسیار مهم بوده و حل آن احتیاج به 

فکر ویژه دارد.
وی با بیان اینکه شاهد تلاش مدیران درحوزه های 
مختلف هستیم خاطرنشان کرد: روند فعلی کشور نمی 
تواند پاسخگوی مسائل جاری باشد.نماینده مردم قم در 
مجلس شورای اسلامی به توافق هسته ای اشاره کرد و 
گفت: درست است در این مساله شاهد شیطنت غربی 
ها هستیم، اما باید تحلیل کنیم که شیب حرکت ما در 
این موضوع و مسائل مرتبط اقتصادی چقدر است و باید 
بسنجیم چگونه می توانیم از شرایط به بهترین شکل 
ممکن استفاده کنیم.لاریجانی گفت: همه باید به سمت 
جذب سرمایه ها برویم و اگر سرمایه گذاری درکشور 

و استان قم به خوبی انجام شد می توانیم بگوییم در 
شرایط رکود کاری انجام داده ایم و در حل مشکلات 
آسیب های اجتماعی اقدامی صورت گرفته است.وی 
گفت: طرح های ملی زیادی تعریف شده است و باید 
بتوانیم از خط اعتباری و فاینانس استفاده کنیم، به 
شرطی که زمینه های استفاده از آنها را شناسایی و 
پیگیری کرده و سپس اقدام های لازم در این زمینه 

را انجام دهیم.
رئیس قوه مقننه، آشنایی سرمایه گذاران با مزیت 
استان ها، مناطق و طرح های عمرانی در جذب آنها 
در سرمایه گذاری را بسیار حائز اهمیت دانست و گفت: 
ممکن است افراد زیادی مایل به سرمایه گذاری در 
طرح ها باشند، اما هیچ آشنایی با این طرح ها نداشته 

و مزیت سرمایه گذاری را نمی دانند.وی با بیان اینکه 
مدیران باید سرمایه گذاران را با مزیت سرمایه گذاری 
آشنا کنند تصریح کرد: باید با برگزاری همایش هایی 
در استان ها و مناطق مختلف کشور، از سرمایه گذاران 
داخلی و خارجی برای حضور در این همایش ها دعوت 
به عمل آورید و آنها را با مزیت های استان ها و طرح 
های خود آشنا کنید تا بتوانید گام مهمی در جذب 

سرمایه گذاری بردارید.
وی با بیان اینکه در شرایط فعلی کشور باید زمینه 
جذب سرمایه گذاران، بیش از پیش فراهم شود افزود: 
بسیاری از کشورها توانسته اند با سهل کردن شرایط 
سرمایه گذاری، توسعه اقتصادی کشور خود را رقم بزنند 
و اگر شرایط سختگیرانه ای را برای سرمایه گذاران رقم 

بزنیم، تحریم های جدیدی به دست خودمان علیه 
باید شرایط  کنیم.لاریجانی گفت:  ایجاد می  کشور 
سرمایه گذاری را آسان کنیم تا سرمایه گذاران انگیزه 
لازم را در سرمایه گذاری در طرح های مختلف داشته 

باشند.
باید منابع در دست مردم را 

به سمت تولید ببریم
 وی با اشاره به اینکه باید طرح ها به بخش خصوصی 
واگذار شود گفت: باید منابع در دست مردم را به سمت 
تولید ببریم و از تولیدکنندگان حمایت کنیم.وی با اشاره 
به گلایه برخی از افراد نسبت به مشکلاتی که بخش 
های نظارتی ایجاد می کنند، تاکید کرد: این مدیریت، 
های  بخش  و  نیست  امروز کشور  متناسب شرایط 

نظارتی باید از مدیران حمایت و به آنها کمک کنند.
لاریجانی گفت: از دیوان محاسبات، بازرسی و وزارت 
اطلاعات تقاضا دارم پشتیبان مدیران باشند و باید از 
بخش خصوصی برای ورود به طرح ها استفاده کنیم.وی 
اضافه کرد: اگر مسئولان قم بخواهند، این استان، یک 
کارگاه تولیدی باشد باید خود را از طرح های عمرانی 
که درگیر آنها هستند رها کرده و این طرح ها را بخش 

خصوصی واگذار و بر آنها نظارت کنند.
وی گفت: پیشنهاد می کنم استاندار قم کمیته ای را 
تشکیل داده و در این کمیته رصد شود کدام دستگاه 
توانسته است طرح های خود را به بخش خصوصی 
واگذار کند.رئیس مجلس شورای اسلامی ادامه داد: 
اگر بخواهید قم استانی نمونه باشد، نمونه بودن فقط 
به این نیست که به بزرگان این استان فخر بفروشیم، 
مراجع و علما و بزرگان قم، نه تنها افتخار قم بلکه 
افتخار نظام و کشور هستند و باید ببینیم چقدر در 
آباد کردن این استان موفق علم کرده ایم.لاریجانی 
به برخی از طرح های عمرانی قم اشاره کرد و گفت: 
طرح های مترو، منوریل، احداث بیمارستان، فرودگاه 
و تکمیل آب رسانی از اموری است که می تواند در 
آبادانی این استان نقش مهمی داشته باشد و امیدوارم 
مدیران با تلاش خود بتوانند این طرح ها را به سرانجام 
رسانده و در واگذاری طرح ها به بخش خصوصی و 
زمینه سازی ورود سرمایه گذاران نهایت تلاش خود را 
انجام دهند.وی با بیان اینکه اخذ مالیات با تولید باید 
نسبت متناسبی داشته باشد گفت: از بخش مالیاتی به 
خاطر اقدام هایی که انجام و برخی از قوانین اصلاح 
شد تشکر می کنم اما در بخش هایی از استان قم 
که فقر، پررنگ تر بوده و آسیب ها زیادتر است، باید 
عوارض و مالیات را کم کرده و شهرداری می تواند این 

کار را انجام دهد.
وی با بیان اینکه باید شرایط را ویژه ببینیم و آسیب ها 
را کاهش دهیم گفت: اگر می خواهیم کشور در آینده 
رونق اقتصادی داشته باشد باید همیشه از بخش های 
پذیر مراقبت کنیم.چهارمین جلسه شورای  آسیب 
اداری استان قم در سال جاری، با حضور استاندار قم و 
مدیران دستگاه هایی اجرایی استان در تالار معصومیه 

فرمانداری قم برگزار شد.

 علی لاریجانی در جلسه شورای اداری استان قم: 

توسعه کشور درگرو جذب سرمایه گذاری  داخلی و خارجی است

سایه فیش های حقوق بر سر 
مجمع عمومی بانک ها 

سایه فیش های حقوقی بر سر مجامع عمومی بانک ها و شرکت ها چنان سنگین بود 
که این مجامع علاوه بر اینکه اغلب در غیاب رسانه ها برگزار شدند، خبرهای اندکی از 

محتوای آن به بیرون درز کرد. 
به گزارش ایرنا، تیرماه، فصل برگزاری مجامع عمومی شرکت ها و بانک ها برای 
مختومه کردن عملکرد آن بنگاه اقتصادی در سال مالی قبل، تصویب صورت های مالی، 
تقسیم سود هر سهم، تعیین و تصویب پاداش هیات مدیره ها، پیش بینی سود برای 
سال جدید و مواردی چون افزایش سرمایه است.از این رو عملکرد شرکت ها و بنگاه 
های اقتصادی بویژه بانک ها و بیمه ها به عنوان نهادهای پولی کشور از اهمیت بالایی 
برای رسانه ها برخوردار است که امسال داستان فیش های حقوقی بر آن سایه افکند و 
فقط برخی از آنها، اخبار چند خطی از تعیین سود هر سهم به رسانه ها ارسال کردند.

مروری بر عملکرد بانک ها در مجامع عمومی خود، نشان می دهد که اغلب بانک ها 
با تصویب صورت های مالی منتهی به 29 اسفند 1394، نسبت به تخصیص و تقسیم 
سود اقدام کرده اند و برخی بانک ها از جمله سامان، قوامین و گردشگری سودی را 
تعیین نکردند.بر اساس اطلاعات منتشر شده از مجمع عمومی برخی بانک ها، انصار 
220 ریال، پارسیان 50 ریال، خاورمیانه 250 ریال، پاسارگاد 160 ریال، مهر اقتصاد 
60 ریال، آینده 137 ریال، ملل )عسکریه( 255 ریال، دی 120 ریال و حکمت ایرانیان 

50 ریال سود برای هر سهم در سال مالی 94 تعیین کردند.
نکته قابل تامل درباره مجامع عمومی بانک ها، انتشار خبری مبنی بر پاداش صفر 
ریالی هیات مدیره بانک سامان بود که بر اساس آن هیچ پاداشی برای هیات مدیره 

در نظر گرفته نشد.
* به حدنصاب نرسیدن برخی مجامع عمومی

 همچنین به حدنصاب نرسیدن مجمع عمومی برخی بانک ها موجب شد تا برگزاری 
مجمع عمومی آنها به تنفس بخورد که از جمله می توان به بانک های صادرات، پست 

بانک، سرمایه، ایران زمین، شهر و نیز موسسات کوثر و رسالت اشاره کرد.
نکته جالب اینکه، میزان حضور سهامداران در برخی از این بانک ها زیر 10 درصد بود 
که در این میان حضور 6 درصدی سهامداران بانک تجارت و پنج صدوم درصدی بانک 
شهر در نوع خود قابل توجه است.همچنین با توجه به تصویب استانداردهای جدید 
صورت های مالی در بهمن پارسال در شورای پول و اعتبار و اصرار بانک مرکزی بر 
رعایت استانداردهای جدید IFRS و اینکه در صورت عمل نکردن به آن، اجازه برگزاری 
مجامع عمومی بانک ها داده نمی شد، سبب تاخیر در برگزاری این مجامع شد.بر این 
اساس بانک ملت جلسه مجمع عمومی خود را با رای سهامداران بررسی صورت های 
مالی منتهی به اسفند 94 را باهدف تایید صورت های مالی به تعویق انداخت و یا بانک 
سینا به دلیل آنچه که آن را نهایی سازی بخشی از اقدامات اداری نامیده، اعلام تنفس 
کرده است؛ با اینکه مجمع بانک تجارت به دلیل آماده نبودن صورت های مالی و نیاز به 

هماهنگی بیشتر با حسابرس و مقام ناظر به تنفس خورد.
* افزایش سرمایه برخی بانک ها

در این میان برخی بانک ها نیز اقدام به افزایش سرمایه کردند که از جمله می توان 
به بانک ملت اشاره کرد که افزایش سرمایه آن به رقم 50 هزار میلیارد ریال در مجمع 
عمومی فوق العاده آن به تصویب رسید ضمن آنکه بانک قوامین نیز تقاضای افزایش 
سرمایه به هشت هزار میلیارد ریال را از بانک مرکزی دارد.بانک پاسارگاد نیز اعلام کرده 
بانک مرکزی با افزایش سرمایه آن به 50 هزار و 400 میلیارد ریال موافقت کرده است؛ 
موضوعی که پیشتر درباره بانک پارسیان و موافقت بانک مرکزی به افزایش سرمایه 
آن به 50 هزار ریال رسانه ای شده بود.بر اساس الزامات کمیته بال*، کفایت سرمایه 
بانک که به طور مستقیم بر افزایش توانایی و ظرفیت بانک در ارایه خدمات بانکی اثر 
دارد، شامل افزایش توانمندی در جذب منابع، ارتقای سهم بازار، توسعه ظرفیت بانک 
در اعطای تسهیلات، افزایش امکان در گسترش شبکه شعب، رشد سودآوری و بازده 
بانک می شود.همچنین از این طریق می توان به افزایش سهم بانک در ارایه خدمات 
بانکی، توسعه توانایی و ظرفیت بانک در گسترش فعالیت های ارزی و کاهش ریسک 

عملیاتی بانک دست یافت.
* کمیته بال )بازل( عالی ترین نهاد بین المللی درگیر نظارت بانکی است که از 
نمایندگان ارشد بانک های مرکزی تعدادی از کشورهای عمده صنعتی دنیا از جمله 
آلمان ، انگلیس ، ایتالیا، فرانسه ، امریکا، سویس ، سوئد، ژاپن ، کانادا و لوکزامبورگ 

تشکیل شده است و دبیرخانه آن در شهر بازل سوییس است.
*مجامع بانک های دولتی

در میان اخباری که از مجمع عمومی بانک ها رسانه ای شد، اغلب بانک های دولتی 
مجمع عمومی خود را در تیرماه برگزار نکردند که یکی از دلایل آن لزوم برگزاری این 
مجامع با حضور وزیران مربوطه است.همچنین از آنجا که این بانک ها حساب شرکت 
ها، وزارتخانه ها و نهادهای وابسته با دولت را در اختیار دارد و عملیات های مالی سالانه 
دولتی ها تا تیر ماه هر سال تداوم دارد، به طور معمول مجمع عمومی بانک های دولتی 
بعد از تیرماه و اغلب در فاصله زمانی شهریور تا آبان هر سال برگزار می شود.امسال نیز 
به جز پست بانک که مجمع عمومی آن به دلیل به حد نصاب نرسیدن اعضا به تنفس 
خورد، خبری از برگزاری مجمع عمومی بانک های دیگر از جمله سپه، ملی، توسعه 
صادرات ایران، صنعت و معدن، کشاورزی، مسکن و توسعه تعاون رسانه ای نشد.از سوی 
دیگر بانک مرکزی نیز این روزها در تدارک برگزاری مجمع عمومی سالیانه خود است 

که باید به ریاست رییس جمهوری برگزار شود.

با  اسلامی  شورای  مجلس  های  پژوهش  مرکز  رییس 
تاکید بر اینکه مجلس آماده همکاری با دولت است، گفت: 
محدودیت های دولت برای ما قابل درک است و می دانیم که 

دولت کشور را با شرایط بسیار سختی اداره می کند.  
کاظم جلالی در حاشیه همایش فرصت های سرمایه 
گذاری و کسب و کار فناوری اطلاعات و ارتباطات ایران در 
گفت و گو با ایرنا افزود: اداره کشور در شرایط سخت موجود، 
تهران  مردم  نماینده  است.  بودجه  قانون  اصلاح  نیازمند 
در مجلس با اشاره به رد لایحه اصلاحیه قانون بودجه در 
کمیسیون برنامه و بودجه مجلس، ادامه داد: ادامه مسیر را 
باید با تعامل به پیش ببریم. جلالی افزود: مرکز پژوهش های 
مجلس و برخی نمایندگان نقدهایی به این لایحه داشتند اما 
به نظر می رسد دولت می تواند در این زمینه بازنگری کند. 
وی گفت: از دولت تقاضا داریم که قبل از ارایه هر لایحه ای، 
رایزنی هایی با مجلس داشته باشد تا رایزنی ها و کارهای اولیه 

درباره آن انجام شود و لوایح همچون لایحه اصلاح بودجه 
دچار مشکل نشود. رییس مرکز پژوهش های مجلس افزود: 
این فرصت فراهم است که دولت و مجلس بتوانند با تعامل با 
یکدیگر، کار را به پیش ببرند و از این تنگنا خارج شوند.عضو 
کمیسیون سیاست خارجی و امنیت ملی مجلس اضافه کرد: 
نباید روندهایی که در گذشته داشتیم را باز تکرار کنیم؛ در 
زمینه تسعیر ارز در گذشته قانونی تصویب کردیم و مجلس 
در مقابل دولت گذشته ایستاد، نمی شود همان روند را در 
دولت جدید پیگیری کرد.به گزارش ایرنا، کمیسیون برنامه، 
بودجه و محاسبات مجلس شورای اسلامی هفته گذشته 
کلیات لایحه یک فوریتی اصلاح قانون بودجه 1395 کل 
کشور را رد کرد؛ فوریت این لایحه 15 تیر ماه در صحن 
مجلس به تصویب رسیده بود. این لایحه با هدف ساماندهی 
بدهی های دولت و شرکت های دولتی به نظام بانکی، افزایش 
توان تسهیلات دهی بانک ها به واحدهای تولیدی و رونق 

تولید تهیه شده بود.کلیات این لایحه یک فوریتی با 10 
رای مخالف و 7 رای موافق از مجموع 17 عضو کمیسیون 
برنامه، بودجه و محاسبات حاضر در جلسه به تصویب نرسید 
که نتیجه این رای گیری حتی اعضای کمیسیون را نیز 
شوکه کرد. با این تصمیم، اکنون گزارش رد لایحه باید در 
جلسه علنی مجلس مطرح و از نمایندگان رای گیری شود؛ 
درصورتی که نمایندگان گزارش کمیسیون را رد کنند، لایحه 
مربوطه به صورت دو شوری در دستور کار کمیسیون برنامه و 
بودجه قرار می گیرد اما در صورت موافقت نمایندگان با نظر 
کمیسیون، لایحه از دستور کار مجلس خارج می شود.در 
بخشی از این لایحه آمده است به دولت اجازه داده می شود 
تا معادل 400 هزار میلیارد ریال از بدهی های خود را از جمله 
به بانک ها و پیمانکاران، اوراق مالی اسلامی منتشر و از طریق 
واگذاری آن به طلبکاران مزبور تمام و یا بخشی از بدهی های 

خود را تسویه کند.

رییس مرکز پژوهش های مجلس شورای اسلامی:

دولت با شرایط بسیار سخت کشور را اداره می کند



وزیر ورزش در بازدید از ورزشگاه آزادی به درخواست 
کی روش برای تمرین تیم ملی در این ورزشگاه اشاره کرد 
و گفت: فدراسیون باید زمین مناسب را در اختیار تیم 

ملی قرار دهد. آزادی جای مسابقه است.
 محمود گودرزی وزیر ورزش و جوانان صبح امروز 
در بازدید از روند آماده سازی )صندلی گذاری( ورزشگاه 
با  آزادی  ورزشگاه  گفت:  خبرنگاران  جمع  در  آزادی 
راهروهایی پر از تماشاچی 100 هزارنفر ظرفیت دارد اما 
صندلی ها باید فاصله استاندارد داشته باشد و در حال 
حاضر ظرفیت این ورزشگاه 7۸ هزار و 116 صندلی 
با شماره است که به نظم دهی و کاهش مشکلات در 

ورزشگاه کمک می کند.
وی در پاسخ به این سوال که آیا ورزشگاه آزادی به 
بازی ایران و قطر می رسد یا خیر؟ گفت: دوستان قول 
داده اند که ورزشگاه آماده شود. 20 مرداد ضرب الاجلی 
است که برای این موضوع عنوان شده است. البته ما 
فرصت 10 روزه ای هم به آنها داده ایم و قرار است تا 

پایان مرداد و اوایل شهریور ورزشگاه آماده شود.
گودرزی در پاسخ به این سوال که آیا ورزشگاه آزادی 
به دو باشگاه استقلال و پرسپولیس واگذار می شود یا 
خیر؟ گفت: خیر. استادیوم ملی است و متعلق به کشور 
است. هر دو تیم استقلال و پرسپولیس استادیوم دارند و 
واگذاری ورزشگاه آزادی به آنها معنا ندارد. این ورزشگاه 
متعلق به تمام تیم های کشور و مسابقات مختلف است.

به  امام  یادگار  ورزشگاه  واگذاری  خصوص  در  وی 
تراکتورسازی نیز عنوان کرد: ممکن است این ورزشگاه 
به تراکتورسازی واگذار شود البته این موضوع در حال 

بررسی است.
آزادی متعلق به برگزاری مسابقات است نه 

تمرین تیم ملی
گودرزی در خصوص اینکه کی روش گلایه کرده 
ورزشگاه آزادی برای تمرینات تیم ملی در اختیار وی 

قرار نمی گیرد، گفت: ورزشگاه آزادی متعلق به برگزاری 
مسابقات است نه تمرین. اگر هر تیمی بخواهد از استادیوم 
آزادی که نماد ملی است برای تمرین خود استفاده کند، 
برای برگزاری مسابقات به مشکل می خوریم. فدراسیون 
ها باید چنین فضایی را برای تیم های ملی خود در نظر 
بگیرند. استادیوم آزادی متعلق به مسابقات ملی، بزرگ 

و باشگاهی است.
وی در خصوص روند بازسازی استادیوم آزادی تصریح 

کرد: مطالعات زیادی در این خصوص شده است. البته 
اکثر استادیوم ها با مشکل ریزش آب مواجه هستند. 
این استادیوم تغییر عمده ای نکرده است و امیدواریم با 

مطالعاتی که شده مشکلی هم پیش نیاید.
وی افزود: با دستور رئیس جمهور هم تیمی از وزارت 
راه و شهرسازی برای مطالعات هر چه بیشتر در این 
خصوص در محل استادیوم حاضر شدند تا استحکام بنا 

مشکلی نداشته باشد.

کسی از هیئت مدیره استقلال
 استعفا نداده است

تعیین  عدم  خصوص  در  جوانان  و  ورزش  وزیر 
اعضای  باشگاه های سرخابی عنوان کرد:  مدیرعامل 
هیئت مدیره برای دو باشگاه استقلال و پرسپولیس 
تعیین شدند. آنها سر کار خود هستند و در خصوص 
تعیین مدیر عامل تصمیم گیری می کنند. گزینه های 

آنها پیشنهاد می شود و اختیار با هیئت مدیره است.

وی در خصوص شایعه استعفای دو عضو جدید هیئت 
مدیره استقلال نیز عنوان کرد: خیر. این دو عضو استعفا 

نداده اند و مشغول به فعالیت هستند.
گودرزی در خصوص پیش بینی خود از کسب مدال 
برای المپیک 2016 اظهارکرد: در 7 دوره قبل از انقلاب 
اسلامی ایران، کاروان ورزشی ما 29 مدال کسب کرده و 
در ۸ دوره بعد از انقلاب 31 مدال به دست آورده است. 
کلا 60 مدال از 15 دوره المپیک کسب شده است که 
اگر بر این تعداد سال تقسیم شود، ظرفیت ورزش ما از 
هر دوره المپیک 4 مدال است که البته این 4 مدال هم 
به دلیل المپیک لندن تغییر کرده بود. حد ما در ورزش 
دنیا این است و امیدواریم که ورزشمان پیشرفت کرده 

باشد و نتیجه خوبی در ریو بگیریم.
برای  باید  آنچه  به  لحظه  این  به  تا  داد:  ادامه  وی 
کاروان ورزش ایران انجام می شد، عمل شده است. 
رئیس جمهور نیز چهارشنبه در جمع المپیکی ها بود 
و هدیه ناقابلی به بچه ها اهداء شد. پیش بینی هایی نیز 
در خصوص مسئله استخدام، تحصیل و افزایش حجم 
پاداش ها انجام شده است که امیدواریم نتیجه خوبی در 

المپیک حاصل شود.
وی در خصوص بحث حذف کاروان روسیه از المپیک 
این مورد استقبال نمی کنیم.  از  نیز عنوان کرد: ما 
میدان ورزش نباید رنگ و بوی سیاست داشته باشد. 
البته دوپینگ پدیده شومی است اما اینکه بخواهیم 
جامعه بزرگی از ورزشکاران که همیشه در المپیک در 
رده های بالایی قرار داشته اند را به صورت کلی حذف 
کنیم، زیبنده نیست. شاید در این خصوص فعالیت های 

سیاسی صورت می گیرد.
وی در پایان در پاسخ به این سوال که آیا قرار 
است رئیس جمهور از اردوی تیم ملی فوتبال بازدید 
داشته باشد یا خیر؟ گفت: من در این مورد چیزی 

نمی دانم.
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دایی:

 برای برد مقابل استقلال به میدان می رویم
مربی تیم فوتبال نفت تهران با اشاره به حساسیت دیدار این تیم برابر استقلال گفت: 
با وجود اینکه تمریناتمان را دیر آغاز کردیم و از سایر تیم ها عقب هستیم، اما فقط برای 

پیروزی به میدان می رویم.
 محمد دایی پس از ثبت قراردادش با تیم فوتبال نفت تهران در هیات فوتبال استان 
تهران با اشاره به حساسیت دیدار این تیم برابر استقلال گفت: استقلال تیم پرمهره و 
خوبی است و بازیکنان خوبی نیز دارد. ما هم با وجود اینکه تمریناتمان را دیر آغاز کردیم، 
اما برای این مسابقه آماده هستیم. می دانیم که بازی سختی را پیش رو داریم، اما می 

خواهیم پیروز باشیم.
وی در رابطه با غیبت هواداران در این مسابقه افزود: حضور هواداران می تواند فوتبال را 
زیبا کند، اما به هر حال این نظر کمیته انضباطی است که مسابقه بدون حضور هواداران 
برگزار شود. برای ما فرقی نمی کند که هوادار در ورزشگاه باشد یا نباشد؛ زیرا ما عملکرد 

خودمان را به نمایش می گذاریم و بازی خودمان را می کنیم.
مربی تیم فوتبال نفت تهران با اشاره به اینکه این تیم تمریناتش را دیر آغاز کرد، تصریح 
کرد:  به هر حال نمی شود گفت که ما صددرصد آماده هستیم؛ زیرا زمان زیادی را از 
دست دادیم و می شود گفت نسبت به بقیه تیم ها، یکماه عقب هستیم، اما پیش از این، 
این تجربه را در تیم های صبا و راه آهن هم داشتیم که کارمان را دیر شروع کنیم. به 
هر حال با تمریناتی که در روزهای اخیر پشت سر گذاشتیم، سعی داشتیم که برای این 

مسابقه حساس آماده شویم.
دایی در پاسخ به پرسش خبرنگار مهر مبنی بر اینکه آیا حضور علیرضا منصوریان در 
نیمکت استقلال در کیفیت این بازی تاثیر دارد یا خیر؟ توضیح داد: ما تیم جدیدی بستیم 
و 60 الی 70 درصد بازیکنان ما عوض شده اند. ما با تفکرات دیگری کار را دنبال می کنیم 

و فکر نمی کنم که این موضوع در بازی تاثیر داشته باشد.
وی در پایان در خصوص قهر میلاد فخرالدینی اظهار کرد: این بازیکن در روز آخر اردو نیز 
با ما تمرین کرد و با شروع مجدد تمرینات پس از یک روز تعطیلی نیز در تمرین ما حاضر 
شد و بدون مشکل تمرین کرد، اما در روز تعطیلی که ما به بازیکنان داده بودیم، وی ظاهرا 
برای عقد قرارداد از نظر مالی با باشگاه به مشکل خورد، اما خدا را شکر این مشکل حل شد.

برند جدید به تیم ملی نزدیک شد

جلسه ساکت و پیروانی با مسئولان جیووا
مسئولان شرکت ایتالیایی جیووا هفته گذشته جلسه ای را با حضور محمدرضا ساکت و 

افشین پیروانی برای البسه های تیم ملی فوتبال برگزار کردند.
 محمدرضا ساکت و افشین پیروانی به همراه دیگر اعضای فدراسیون فوتبال، پنجشنبه 
گذشته جلسه ای را با مسئولان شرکت جیووا به منظور  بررسی کیفیت البسه های جدید 
این شرکت ایتالیایی برای دیدار با تیم  ملی قطر و چین برگزار کردند.  در این جلسه، 
اعضای فدراسیون فوتبال کیفیت لباس ها را تایید کردند و فقط خواستار تغییرات کمی 
در بخش طراحی آن شدند. به  این  ترتیب تیم  ملی علاوه بر بازی با قطر و چین در 
بازی های بعدی نیز از البسه های این شرکت استفاده خواهد کرد. به گفته مسئولان جیووا، 
البسه های جدید از سیستم درایفیت )DRIFIT( و خنک کننده )COOLING( بهره می 
برند و مطابق استانداردهای دو شرکت نایکی و آدیداس هستند . تولید انبوه این لباس ها 
ظرف چند روز آینده آماده می شود و در اردوی پیش روی تیم  ملی فوتبال در ایتالیا 
تحویل مسئولان تیم  ملی می شود.  همچنین قرار است در این اردو، مسئولان این شرکت 
ایتالیایی بازدیدی از تمرینات تیم  ملی فوتبال داشته باشند.  این در حالی است که امیر 
حسین حسینی، مدیر روابط عمومی فدراسیون فوتبال می گوید این البسه ها هنوز به تایید 
فدراسیون نرسیده و در این جلسه ایراداتی نسبت به دوخت، جنس پارچه و طراحی لباس 
وارد شده است. او اضافه کرد: از مسئولان این شرکت خواسته شد که البسه ها مطابق با 
استاندارد FIFA و AFC تولید شود و برای تحقق این موضوع به این شرکت یه هفته زمان 

داده شده است و پس از آن فدراسیون نظر نهایی را می دهد.

جباری: 

منصوریان نباید به آن شکل علیه طاهری 
صحبت می کرد

پیشکسوت تیم فوتبال استقلال گفت: سرمربی استقلال تحت تاثیر قرار گرفته و آن 
صحبت ها را علیه سرپرست باشگاه پرسپولیس مطرح کرد.

علی جباری درباره اظهارات علیرضا منصوریان علیه علی اکبر طاهری سرپرست باشگاه 
پرسپولیس مبنی بر اینکه هر جا می رویم پرسپولیس و طاهری هم سراغ ما می آیند، گفت: 
مسئولان ورزشگاه آزادی ترجیح داده اند که زمین را بین این دو تیم تقسیم کرده و هفته ای 
سه روز در اختیار آنها قرار دهند. فکر نکنم این مسئله ایرادی داشته باشد.وی افزود: 
منصوریان آدم خوبی است، اما جوان بوده و تحت تاثیر قرار گرفته و این صحبت  ها را انجام 
داده است. منصوریان نباید به این شکل علیه طاهری صحبت می کرد. سنی از طاهری 
گذشته و این صحبت ها را به حساب جوانی منصوریان بگذارید. منصوریان مربی باتعصبی 
است و از روی تعصبش این صحبت ها را مطرح کرد.پیشکسوت استقلال در خصوص 
وضعیت استقلال در آستانه آغاز لیگ برتر گفت: مهره های خوبی جذب تیم شده اند و 
شنیده ام استقلالی ها تمرینات خوب و سنگینی را برگزار کرده اند. امیدوارم استقلال با 

منصوریان با تمام قوا لیگ را آغاز و نمایشی باب میل هوادارانش ارائه کند.

رضایی:

 بازی مقابل پرسپولیس برایم عادی شده
مهاجم سایپا گفت:برای پیروزی مقابل پرسپولیس به میدان می رویم.

غلامرضا رضایی درباره بازی تیمش مقابل پرسپولیس در هفته نخست لیگ برتر و 
رویارویی با تیم سابقش اظهار داشت: بعد از جدایی از تیم پرسپولیس، اولین باری که 
مقابل این تیم قرار گرفتم بازی کردن برایم سخت بود. اما این حس به تدریج از بین رفت. 
الان این بازی برایم تبدیل به یک بازی عادی شده و حساسیت خاصی ندارد.وی ادامه 
داد:از وقتی که از تیم پرسپولیس جدا شدم، سه بار این تیم گل زنی کردم.قبل از حضورم 
در پرسپولیس نیز سابقه گل زدن به این تیم را داشتم.رضایی در خصوص پیش بینی اش 
از نتیجه بازی گفت: فوتبال قابل پیش بینی نیست و نتیجه آن بعد از به صدا در آمدن 
سوت داور مشخص می شود. اما قطعا این را می گویم که ما نیز در این بازی فارغ از نام 
و سابقه حریف و حضور هواداران شان در میدان، برای کسب پیروزی به میدان می رویم.

پرسپولیس دست بردار مدافع استقلال نیست!
خصوص  در  باشگاه  این  حقوقی  پیگیری  از  پرسپولیس  باشگاه  حقوقی  معاون 

محمدحسین کنعانی زادگان در تیم استقلال خبر داد.
علی جمشیدی در گفتگو با سایت باشگاه پرسپولیس و در توضیح اقدام های حقوقی 
باشگاه در پرونده کنعانی زادگان اظهار داشت: اقدامات حقوقی باشگاه در این پرونده در 
همان ابتدای امر آغاز شد. در این ارتباط نامه نگاری های لازم با مراجع ذیربط صورت 
گرفت تا موارد پیشگیرانه مانند جلوگیری از ثبت قرارداد و صدور کارت بازی با توجه به 
وجود قرارداد با این باشگاه صورت بگیرد که نظر به تقدیم اسناد مثبته، صحت این ادعاها 
کاملا محرز و مسلم شده است.وی تاکید کرد: در این مدت به دور از هرگونه هیاهو مراتب 
با جدیت پیگیری شده است و خوشبختانه اسناد موجود از جمله وضعیت نظام وظیفه 
مشارالیه موید حقانیت باشگاه پرسپولیس است.مدیر امور حقوقی پرسپولیس در پایان 
خاطرنشان کرد: باشگاه پرسپولیس با توجه به خواست هوادارانش و در مقام دفاع از حقوق 
حقه باشگاه پرسپولیس در راستای احترام به مقررات و قوانین مرتبط با جدیت این پرونده 

را دنبال می کند و بر همین اساس همه اقدم های قانونی انجام پذیرفته است.

حسن روشن:

 هر دادگاهی باشد می روم حتی برای اعدام!

مدیر پیشین آکادمی باشگاه استقلال می گوید آماده رفتن به دادگاه و حتی اعدام شدن 
است!

حسن روشن درباره موضعگیری باشگاه استقلال و صحبت های معاون حقوقی این باشگاه 
بعد از برکناری از مدیریت آکادمی استقلال گفت: من آماده دادگاه و یا هر چیز دیگری 
هستم. حتی اگر اعدام شوم روی صحبتهایم هستم. من همیشه حقیقت را می گویم حتی 
اگر تلخ باشد.وی افزود: برای حضورم در آکادمی استقلال دنبالم آمدند ولی ۸ ماه مرا گول 
زدند. واقعا در این مورد گول خوردم!مدیر سابق آکادمی استقلال تاکید کرد: هر دادگاهی 
لازم باشد می روم حتی تا پای اعدام ولی کار استقلال در بحث آکادمی بسیار غلط است.

در بازدید از ورزشگاه آزادی مطرح شد؛

پاسخ وزیر به درخواست کی روش: آزادی را به سرخابی ها نمی دهیم

مدیر عامل باشگاه آبی پوشان قم:

باشگاه آبی پوشان از فوتبالیست های قمی در 
تهران تست گیری می کند

مدیر عامل باشگاه آبی پوشان قم گفت: باشگاه آبی پوشان نماینده قم در لیگ آزادگان 
به دلیل گرمای هوا و نبود زمین چمن در ساعت مناسب در قم، از فوتبالیست های قمی 

در تهران تست گیری می کند.
مجید حیدری  اظهار داشت: از روز دوشنبه تمرینات خود را  به طور جدی آغاز خواهیم 
کرد و با وجود این که لیگ از اوایل مهر آغاز می شود و بسیاری از تیم ها هنوز تمرینات خود 
را آغاز نکرده اند اما سعی داریم هر چه سریع تر استارت کار را بزنیم.وی افزود: درباره موضوع 
مربیگری این تیم پس از کناره گیری رضا جباری 3 گزینه داشتیم که یکی از آن ها پیروز 
قربانی بود اما پیروز قربانی می گوید اولویت من تیم لیگ 2 است و ما نمی خواهیم وقت 
خود را  تا زمان مشخص شدن وضعیت پیروز قربانی از دست بدهیم.مدیر عامل باشگاه آبی 
پوشان قم گفت: محمد نوازی دیگر گزینه ماست که تقریباً کارش با تیم ما تمام شده است 
و می توانیم وی را از حالا سرمربی تیم آبی پوشان بدانیم البته مربی تیم امید ما هم یکی از 
گزینه های هدایت تیم آبی پوشان بود.حیدری در مورد تست گیری از بازیکنان قمی بیان 
داشت:  گرمای شدید قم،  سفر تیم ما به قم را مختل کرده است و قصد ما این بود که ر 
ساعت مناسب منتهی به کاهش گرمای هوا، در یکی از ورزشگاه های مناسب قم،  تست 
گیری کنیم اما زمین در اختیار ما قرار داده نشد و در نهایت تصمیم گرفتیم در تهران و در 
زمین چمن طبیعی مان میزبان بازیکنان تستی قمی باشیم.وی عنوان کرد: درهای تیم به 
روی بازیکنانی که می خواهند از قم بیایند و تست بدهند باز است و بازیکن مذکور اگر از 
نظر فنی مورد تأیید بود با وی قرارداد بسته می شود ضمن این که تیم ما تیمی متشکل از 
بازیکنانی از نقاط مختلف کشور است ضمن این که ما در اواخر مرداد یک اردوی 10 روزه در 
سرعین اردبیل خواهیم داشت.مدیر عامل باشگاه آبی پوشان قم تصریح کرد: قول می دهم 
تیمی در لیگ 3 داشته باشیم که یادگاری در قم و برای اهالی فوتبال قم بماند و اعتقاد دارم 
جوانان ما می توانند یقه همه تیم های لیگ 3 را بگیرند و در نهایت به دسته دوم صعود کنند.

بیک زاده:

صنعت نفت حریف ناشناخته ای است
مدافع صبای قم با بیان اینکه هفته اول لیگ برای تمامی تیم ها حساس خواهد بود، گفت: 

صنعت نفت تیم ناشناخته ای است و باید در مقابل این تیم بازی منطقی ارائه دهیم.
هاشم بیک زاده در خصوص اولین دیدار صبای قم در لیگ برتر با تیم صنعت نفت آبادان، 
گفت: در هفته اول لیگ به خاطر عدم شناخت حریفان از یکدیگر، بازی ها غیر قابل پیش 
بینی است و هیچکس نمی داند چه نتیجه ای را در پایان دیدار کسب خواهد کرد. وی تاکید 
کرد: ما با تیمی بازی داریم که از لیگ یک به لیگ برتر آمده است و هیچکس شناخت کافی از 
این تیم ندارد. مدافع صبای قم در ادامه خاطرنشان کرد: با توجه به اینکه صنعت نفت تغییراتی 
هم در نفراتش داشته است، کار ما را دشوارتر می کند و ما باید با دقت و وسواس بیشتری این 
دیدار را آغاز کنیم زیرا شناختی از این تیم نداریم. بیک زاده در خصوص وضعیت صبای قم نیز 
گفت: با توجه به اینکه ما دیرتر از سایر تیم ها کارهای بدنی و تاکتیکی را شروع کردیم، کمی 
شرایط برایمان سخت است زیرا مجبور شدیم یک بدنسازی فشرده را انجام دهیم تا بتوانیم 
خود را به آمادگی برای شروع لیگ برسانیم.بیک زاده افزود: ما اولین دیدارمان در خانه است و 
این می تواند یک پوئن مثبت برایمان باشد و باید تلاش کنیم از این امتیاز کاملًا استفاده کرده 
و این دیدار را با پیروزی به پایان برسانیم.مدافع صبای قم در خصوص وضعیت دیگر تیم ها 
نیز گفت: تمامی تیم ها این فصل نفرات خوبی را جذب کرده اند و تیم هایی مثل استقلال، 
تراکتور، پرسپولیس و سپاهان و حتی ماشین سازی به دنبال این هستند تا بتوانند با نفرات 
جوان و باتجربه ای که جذب کرده اند، به قهرمانی در لیگ، جام حذفی و حتی کسب سهمیه 
لیگ قهرمانان برسند. فکر می کنم علاقه مندان به فوتبال فصل جذاب و حساسی را تجربه 
کنند. وی در پایان خاطرنشان کرد: امیدوارم علاقه مندان به فوتبال در استان قم، تیم صبا 
را تنها نگذاشته و حمایت از تیم شهرشان یکی از علل موفقیت صبا در لیگ شانزدهم باشد.

دبیر هیئت هندبال استان قم در گفتگو با مهر:

تیم هندبال قم با تهران، قزوین، گلستان و البرز 
رقابت می کند

دبیر هیئت هندبال استان قم گفت: تیم هندبال قم به مسابقات کشوری رده سنی 
نوجوانان در قزوین اعزام شد و با تهران، قزوین، گلستان و البرز رقابت می کند.

مهدی رضایی اظهار داشت: مسابقات هندبال نوجوانان پسر منطقه 2 کشور از امروز در 
قزوین آغاز می شود و تیم هندبال استان قم امروز برای حضور در این رقابت ها قم را به 
مقصد قزوین ترک کرد.وی افزود: قرار است در این مسابقات ۸ تیم حضور داشته باشند 
و پس از برگزاری مسابقات، 2 تیم برتر به مرحله نهایی مسابقات هندبال نوجوانان کشور 
صعود می کنند و قم در حالی در این مسابقات حاضر است که سال گذشته قهرمان این 
پیکارها شده بود. دبیر هیئت هندبال استان قم گفت: قزوین به عنوان میزبان این مسابقات 
2 تیم در این رویداد هندبالی دارد و تهران نیز با 3 تیم در این مسابقات شرکت می کند و 
تیم هایی از استان های قم، گلستان و البرز دیگر تیم های حاضر در این مسابقات هستند.

رضایی بیان داشت: سید حمید رضا نظام الدینی، وحید محنتی، محمد حسن اسماعیلی، 
یونس محلوجی، محمد سجاد صفایی، امیر صباغی، محمد حسن یزدیان و امید رجایی 
اربابی بخشی از بازیکنان تیم هندبال قم در این مسابقات را تشکیل می دهند.وی عنوان کرد: 
علی کریم شاهی، امیرحسین محمد پور، امیرحسین امامی، سامان ترقی، محمد امین وفایی 
منفرد، محمد مهدی عباسی منفرد، حامد محمد آقایی، امیر حسین ملکیان دیگر بازیکنان 
این تیم هستند و مهدی رضایی به عنوان مربی و سید رضا حسینی به عنوان سرپرست تیم 
هندبال قم را همراهی می کنند.دبیر هیئت هندبال استان قم تصریح کرد: هندبال قم قرار 
است طی هفته های آینده در مسابقات جوانان پسر و دختر کشور نیز شرکت داشته باشد 
ضمن این که لیگ هندبال استان قم با حضور 4 تیم تیرو، مرحوم اخوان، دانشگاه آزاد اسلامی 

و سه گام در حال برگزاری است.

باشگاه صبای قم دارای اسپانسر شد.
باشگاه صبای قم که یکی از آخری تیم هایی بود که در لیگ برتر کارش را آغاز کرد، 
دارای حامی مالی شد تا بخشی از هزینه های این تیم در لیگ شانزدهم از طریق اسپانسر 

تامین شود.
 شرکت بانی گستر بعد از جلساتی که با تصمیم سازان در این باشگاه برگزار کرد، در نهایت 

با تیم صبا به توافق رسید تا به عنوان اسپانسر در این فصل از این تیم حمایت مالی نماید.

 انتخاب جوان های آینده دار لیگ برتر

11 پدیده احتمالی لیگ برتر را بشناسید

قهرمانان المپیک کشورها چقدر جایزه نقدی می گیرند؟

 ایران جزو 10 کشور نیست!

از نشانه های یک لیگ پویا پرورش جوانان در بستر آن 
می باشد. جوانانی که اگر فرصت حضور در میدان را پیدا کنند، 

می توانند پایه های فوتبال ملی را شکل دهند.
یکی از الزامات فوتبال ملی و رونق باشگاهی توجه به جوانان 
و پرورش استعداد های ملی می باشد. موضوعی که به خاطر 
کمبود امکانات سخت افزاری در ایران چندان به آن توجهی 
نمی شود. کشور ایران با نزدیک به ۸0 میلیون جمعیت همیشه 
مملو از استعداد هایی بی نظیر در تمامی زمینه ها بوده است. 
فوتبال هم از این قائده مستثنی نبوده است. در سال های 
گذشته بازیکنان شاخصی مثل سعید عزت اللهی، احسان 
حاج صفی، برادران محمدی، مهدی طارمی، سروش رفیعی، 
بختیار رحمانی و ... از بستر لیگ خود را به عنوان بازیکنان 
شاخص به فوتبال ملی معرفی کرده اند و امیدواریم با همین 
جوانان و عملکرد آن ها در رقابت های مهم و جهانی بدرخشیم. 
به همین بهانه نگاهی به بازیکنان جوان تیم های لیگ برتری 
در فصل پیش رو انداختیم. بازیکنانی که با درخشش در لیگ 
شانزدهم می توانند به بازیکنان کلیدی ترکیب ملی بدل گردند.

البته قطعا بازیکنان آینده داری در فوتبال ایران وجود دارند، 
که ممکن است از قلم افتاده باشند. در این لیست یازده نفره 
سعی بر آن بوده تا بازیکنان با توجه به پتانسیلی که از خود 

نشان داده اند در ترکیب 11 نفر قرار بگیرند.
 1-  دروازه بان؛ گودرز داوودی

دروازه بان پیشین نفت مسجد سلیمان در بازی آخر دو فصل 
گذشته برابر ملوان به میدان رفت و توانست بازی قابل قبولی با 
تنها 21 سال سن برای تیم صقوط کرده نفت مسجدسلیمان 
انجام دهد. با جدایی دخسوس از تیم استقلال خوزستان این 
بازیکن از ابتدا در بازی سوپر جام به میدان رفت وعلیرغم 
دریافت 3 گل که البته یک گل آن از روی نقطه پنالتی بود 
بازی چندان بدی به نمایش نگذاشت و البته در صورت دادن 
فرصت از سوی کادرفنی می تواند با استرس کم تر به میدان 
برود. دروازه بان استقلال خوزستان در لیگ شانزدهم بازی اول 
این فصل را به خاطر اخراج در دقایق آخر بازی سوپر کاپ از 
دست داده و دروازه بان برزیلی رافائل روبالو این تیم جایگزین او 
خواهد شد و باید ببینیم آیا می تواند به نفر اول دروازه استقلال 

خوزستان در لیگ شانزدهم تبدیل شود یا خیر؟
 2-  حامد آقائی؛ مدافع میانی

حامد آقایی که تنها 1۸ سال سن دارد، به تازگی به تیم 
پرسپولیس پیوسته است. با توجه به تغییر نفرات خط دفاعی 
پرسپولیس و اینکه مصدومیت ممکن است گریبان سیدجلال 
حسینی را بگیرد و هم چنین عملکرد نه چندان رضایت بخش 
سایر نفرات در این پست ممکن است فرصت به این بازیکن 
برسد. برانکو در پست دفاع وسط هنوز به جمع بندی کامل 
نرسیده و بازی دادن به محمد انصاری و حسین ماهینی 

در این پست نشان دهنده ی این موضوع می باشد که اگر در 
فرصت هایی که به حامد آقایی می رسد بتواند بازی های خوبی 
از خود نشان دهد، می تواند خود را به عنوان یکی از پدیده های 

پرسپولیس و لیگ معرفی کند.
3-    ابوالفضل اعلائی؛ مدافع میانی

مدافع فصل گذشته تیم فولاد یزد با 22 سال سن در فصل 
پیش رو برای استقلال خوزستان به میدان خواهد رفت. پیش از 
این قرار بود به بازیکن شاگرد رسول خطیبی در ماشین سازی 
شود که در نهایت به اهواز رفت. مدافع مستحکم فولاد یزد در 
فصل گذشته با بازی های خوب مانع سقوط این تیم به دسته 
پایین تر شد و پس از پایان مسابقات چند تیم لیگ برتری به 

دنبال او بودند.
4-   علی عبدالله زاده: مدافع راست

دفاع راست تیم ملی امید که البته به همراه تیم از صعود به 
المپیک بازماند، یکی از مهم ترین چهره های آبادان در صعود 
تیم  صنعت نفت به لیگ برتر به حساب می آید. این بازیکن که 
با بازی در رده های سنی مختلف در تیم ملی به تجربه خوبی 
هم رسیده، فرصت دارد تا در لیگ شانزدهم خود را به عنوان 

یک پدیده معرفی نماید.
5-    دنیل نوروزی؛ مدافع چپ

بازیکن دورگه دانمارکی - ایرانی به تازگی به ترکیب تیم 
سپاهان اضافه شده است و با آمدن به ایران قصد دارد تا خود 
را به پیراهن تیم ملی برساند. البته این بازیکن چندی پیش در 
تمرینات تیم سپاهان دچار مصدومیتی از ناحیه صورت شد 
که روند تمریناتش وقفه ایجاد کرده است. اما قطعا ماجراجویی 
این بازیکن در ایران می تواند جذابیت های زیادی به همراه 

داشته باشد. 
6-    محمد قائدرحمتی؛ هافبک تدافعی 

هافبک دفاعی جنگنده سپاهانی ها یکی دیگر از بازیکنانی 
است که از لیگ یک به لیگ برتر وارد شده است. بازیکن 
24 ساله تیم خیبر خرم آباد در 36 بازی 10 گل برای این 
تیم به ثمر رساند. با توجه به پیشینه عبدالله ویسی در بازی 
دادن به بازیکنان ناشناخته و به خصوص پدیده های لیگ یک 
این انتظار وجود دارد که در ترکیب سپاهان توسط این مربی 
به بازی گرفته شود. در بازی های دوستانه قائدرحمتی یکی از 
بازیکنان مورد نظر ویسی بوده و در اکثر بازی ها به عنوان یار 

اصلی به میدان رفته است.
7-  مجید حسینی؛ هافبک دفاعی

این بازیکن که در اصل مدافع محسوب می شود و در نیم 
فصل دوم موفق شد بازی های خوبی از خود در ترکیب تیم 
راه آهن به نمایش بگذارد. در فصل پیش رو استقلال روزبه 
چشمی را به دلیل مصدومیت تا انتهای نیم فصل در اختیار 
ندارد. هم چنین برای اینکه امید ابراهیمی به صورت آزادانه 

بتواند رو به جلو حرکت کند تنها فرشید باقری در این تیم 
حضور دارد، که همین موضوع شانس بازی بیشتر را برای 
حسینی فراهم می کند. این بازیکن که سابقه حضور در قلب 
خط دفاعی را هم دارد در اکثر نبرد های یک به یک برتری 
خود را بر حریف دیکته می کند و پتانسیل این را دارد تا یکی از 

سورپرایز های منصوریان برای فصل جدید باشد.
 8-   میلاد پاک پرور: وینگر چپ

وینگر چپ فصل گذشته تیم استقلال اهواز فصل جدید را با 
پیراهن فولاد خوزستان شروع خواهد کرد. این بازیکن قدرت 
پا به توپ خوبی دارد و پاس های خوبی هم ارسال می کند. 
شاید بهترین و ماندگارترین صحنه او در لیگ پانزدهم پاس 
گل زیبای او در بازی مقابل استقلال تهران در ورزشگاه آزادی 
باشد. البته پاک پرور در گلزنی هم خوب عمل می کند و گل او 

به ملوان به زیبایی هر چه تمام تر به ثمر رسید.
9-   محمود مطلق زاده: هافبک هجومی

هافبک هجومی فولاد خوزستان در فصل گذشته و به 
خصوص در نیم فصل با اعتمادی که اسکوچیچ به او داشت، 
روز به روز در حال پیشرفت بود و اگر بتواند همان روند را با 
نعیم سعداوی هم در لیگ شانزدهم ادامه دهد، پدیده این تیم 

در فصل جاری خواهد بود.
10-  مجتبی حق دوست: وینگر راست

هافبک هجومی پا به توپ و سریع که می تواند به عنوان 
وینگر هم بازی کند. این بازیکن کشف علیرضا منصوریان در 
تیم نفت تهران است ولی به دلیل قراردادی که با این تیم 
داشت، نتوانست این مربی را در تیم جدیدش یعنی استقلال 
همراهی کند. حالا این بازیکن جوان و مستعد فصل آینده را 
در تیم علی دایی خواهد بود و با توجه به اینکه علی دایی در 
بازی دادن و رو کردن استعدادهای جوان همیشه پیشقدم بوده 
است، فرصت رشد برای او فراهم است و می تواند زیر نظر علی 

دایی به پیشرفتش ادامه دهد.
11-   محمدرضا عباسی: مهاجم 

مهاجم پا به توپ و تکنیکی که می تواند به عنوان مهاجم دوم 
و بال هم بازی کند. فصل گذشته و در ترکیب تیم ذوب آهن 
چند بازی آخر به او فرصت بازی رسید که عباسی هم قدر این 
موقعیت را دانست و بازی های خوبی را انجام داد و موفق  شد 
یک گل هم در بازی های آسیایی برای ذوب آهن در مقابل 
العین به ثمر برساند. از ویژ گی های این بازیکن توانایی برتری 
بر بازیکن حریف در موقعیت های یک در مقابل یک می باشد و 
فصل جدید با توجه به جدایی دو مهاجم فصل گذشته این تیم 

کار راحت تری برای قرار گرفتن در ترکیب اصلی دارد.
البته بدون شک این لیست نمی تواند به طور کامل حق 
مطلب را اداء کند، چرا که مقصود اصلی این گزارش معرفی 
بازیکنانی است که شناخت کافی در مورد آن ها وجود ندارد. 
بازیکنانی که هر کدام می توانند پدیده لیگ شوند. ولی سعی 
شده تا آنجا که ممکن است با توجه به پتانسیل و کیفیت 

بازیکنان این لیست تهیه شود.
 یکی از بازیکنانی که می توانست در این ترکیب قرار بگیرد 
قطعا یاسر فیضی مهاجم جدید ذوبی ها می باشد که با آقای 
گلی در لیگ یک به این تیم وارد شد و با جدایی کاوه رضایی 
و مسعود حسن زاده به عنوان امید اول گلزنی این تیم محسوب 
می شود. در فینال جام حذفی هم موفق شد با ضربه سر و از 
روی نقطه کرنر دروازه گودرز داوودی را باز کند و بازی را به 

تساوی بکشد.
 در تیم گسترش فولاد هم مهران فرضیات علیرغم اینکه 
سن بالاتری نسبت به بازیکنان یاد شده دارد، ولی کمالوند در 
مورد گفته که این بازیکن پدیده ما در این فصل خواهد بود. 
تیم پیکان تهران هم بازیکنان جوان و آینده داری مثل سیامک 
نعمتی، مرتضی آقاجان، ماهان رحمتی، مهدی فیض آبادی و... 
را در اختیار دارد که در لیگ شانزدهم حرف های زیادی برای 

گفتن خواهند داشت.
 در نهایت باید منتظر شروع لیگ بمانیم و عملکرد این 

بازیکنان را در تیم هایشان مشاهده کنیم.
 گفتنی است لیگ شانزدهم روز چهارم مرداد ماه آغاز خواهد 

شد.

سایتهای ورزشی بین المللی میزان جوایز قهرمانان المپیک در کشورهای مختلف را محاسبه 
کردند. یک سایت اقتصاد ورزشی اخیرا میزان جوایز نقدی قهرمانان  المپیک را محاسبه کرده 
است که آذربایجان بیشترین میزان جوایز نقدی را به ورزشکاران خود اختصاص می دهد. این 
جایزه جدا از امکانات رفاهی مانند خانه گران قیمت و خودروهای لوکس است که برخی کشورها 
به قهرمانان خود می دهند. البته شیوه  پاداش دادن به قهرمانان در کشورهای مختلف متفاوت 
است. برخی کشورها که شانس مدال آوری کمی دارند، جایزه هنگفتی برای مدال طلای المپیک 
می گذارند تا ورزشکاران خود را ترغیب کنند. برای مثال مالزی در بازیهای 2012 لندن 500 هزار 
دلار جایزه برای مدال طلا تعیین کرد و یا تایلند و فیلیپین به ترتیب 314 هزار دلار و 237 هزار 
دلار به طلایی های خود پاداش می دهند. البته اکثر کشورهای پیشرفته مانند آمریکا، انگلیس، 
کانادا و یا اروپای غربی جوایز هنگفت نقدی به قهرمانان خود نمی دهند اما قهرمانانشان چندین 
برابر این جوایز را از سوی قرارداد با اسپانسرها به دست می آورند و در واقع اصلا نیازی به پاداش 
نقدی کشور خود ندارند. برای مثال مایکل فلپس شناگر آمریکایی برای المپیک لندن 7 میلیون 
دلار اسپانسر داشت و یا یوسین بولت جامائیکایی اسپانسرهایی داشت که مجموعا 20 میلیون 
دلار دریافت کرد. حتی کیم یونا ورزشکار دختر کره جنوبی 9 میلیون دلار اسپانسر داشت. در 
روسیه نیز مقدار جوایزی که قهرمانان از مسئولان ایالتی و اسپانسرهای نفتی خود می گیرند بسیار 
بیشتر از آن چیزی است که از دولت دریافت می کنند. وزارت ورزش نیز اعلام کرده به قهرمانان 
المپیک 300 سکه طلا )حدود ۸5 هزار دلار( جایزه نقدی می دهد. مناف هاشمی اخیرا اعلام 
کرده ایران بین 5 یا 6 کشور برتر از لحاظ جوایز نقدی است که البته هر طور این مبلغ را با پاداش 

سایر کشورها مقایسه می کنیم، ایران جزو 10 کشور برتر نیز قرار نمی گیرد مگر اینکه آمارهایی 
در دست وزارت ورزش است که در سایتهای کشورهای مختلف منتشر نشده است. سایتهای 
مختلف خارجی اخیرا میزان جوایز کشورها را محاسبه کرده اند. در این جداول اختلافاتی بین 
ارقام اعلام شده در کشورهای مختلف وجود دارد اما در هیچ جدولی ایران بین 5 کشور برتر قرار 
نمی گیرد. البته یک سایت جوایز ایران را 250 هزار دلار اعلام کرده در حالی که جایزه نقدی 
یک قهرمان المپیک در ایران چیزی حدود ۸5 هزار دلار است. جدول جوایز قهرمانان  المپیک 
در کشورهای مختلف برای اساس اعلام سایتهای فیجی تایمز و  کرانچ اسپورتس به شرح زیر 

است: )10 کشور برتر(
1- آذربایجان 500 هزار دلار

2. چین 500 هزار دلار
3. روسیه 350 هزار دلار

4. کره جنوبی 320 هزار دلار
5. برزیل 320 هزار دلار

6. قزاقستان 310 هزار دلار
 7. ایتالیا 300 هزار دلار

 ۸. فرانسه 290 هزار دلار
 9. ژاپن 250 هزار دلار

 10. هند 210 هزار دلار
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یک شرکت مطرح خودروسازی از فناوری جدیدی در محصولات خود بهره می برد که 
رانندگی را برای راننده و سرنشینان به مجموعه ای از تفریحات همراه با ایمنی چشمگیر 

تبدیل می کند.
 شرکت خودروسازی بی ام و آلمان از فناوری ConnectedDrive با این هدف استفاده 
می کند که راننده و سرنشینان نه تنها از رانندگی ایمن لذت برده و با تماشای محیط اطراف 

لحظات دلپذیری را سپری کنند، بلکه با بهره گیری از سیستمهای پیشرفته اطلاعاتی، کارهای 
مختلفی را که باید در محیط کاری انجام دهند را نیز پیگیری کنند.

همانطور که از نام این فناوری مشخص است ابتکار عمل جدید بی ام و ریشه در فناوریهای 
ارتباطاتی دارد. این خودروساز برای آنکه کیفیت خدمات جدید خود را به بالاترین سطح 
 Deutsche ممکن برساند همکاری گسترده ای با شرکت ارتباطات از راه دور آلمان موسوم به

Telekom آغاز کرده است.
در قالب این همکاری، سرنشینان خودروهای بی ام و به اینترنت پرسرعت LTE )نسل 
چهارم اینترنت(، هات اسپات وای فای و ابزاری جدید به نام eSIM دسترسی کامل خواهند 

داشت.
نکته جالب توجه این است که بی ام و امکان استفاده از سرویس LTE را در برخی مدلهای 
خاص از موتورسیکلتهایش نیز فراهم کرده است. البته استفاده اصلی از این قابلیت برای اعلام 
هشدار به موتورسیکلت سوار درخصوص خطرات پیش رو و نزدیک شدن به ترافیک سنیگن 

در نظر گرفته شده است.
 همچنین سیستم جدیدی به نام eCall ارایه شده که در واقع نوعی تماس اضطراری 
هوشمند است که هم در خودرو و هم موتورسیکلتهای ساخت بی ام و به کار گرفته می شود. 
این فناوری به طور کاملا هوشمند پیام اضطراری به مرکز تماس بی ام و ارسال می کند تا 

آنها نیز نیروهای امداد و نجات را برای کمک رسانی به حادثه دیدگان تصادفات مطلع کنند.
 بدون شک امکانات جدید این شرکت خودروساز در محصولات جدیدش به گونه ای است 

که راننده و سرنشینان امکان دسترسی به دنیاهای دیگر را خواهند داشت.

منتظر شلیک های لیزری »کنجکاوی« باشید

مورچه ها پس از انقراض دایناسورها کشاورز شدند

بکارگیری تکنیکی جدید و ارزان برای تولید انبوه سلول های بنیادی

دسترسی به دنیاهای دیگر از داخل خودرو

روبات »کنجکاوی« حالا می تواند به سوی اهداف مورد 
نظرش شلیک لیزری کند، آن هم بدون آنکه فرمانی از زمین 

دریافت کند.
کنجکاوی که از سال 2012 مأموریت خود را با حرکت 
بر روی مریخ آغاز کرده است حالا می تواند به طور خودکار 
و بدون آنکه منتظر دریافت مجوز از سوی زمین باشد از 

سیستم لیزری خود موسوم به ChemCam استفاده کند.
این فناوری لیزری برای مطالعه ساختارهای شیمیایی 
صخره ها و خاک مریخ ارایه شده است. کنجکاوی پرتوی 
لیزری خود را بر روی نمونه های مورد نظر تابانده و گاز تولید 
شده از این فرآیند را با دقت مورد تجزیه و تحلیل قرار می 

دهد.
تا پیش از این هدایت کننده های زمینی به مریخ نورد 
کنجکاوی می گفتند که به چه اهدافی شلیک لیزری کند 
اما از این پس می توانیم شاهد شلیکهای این روبات به طور 

خودکار هم باشیم.
این مریخ نورد به نرم افزار جدیدی مجهز است که تصاویر 
به دست آمده از دوربین مسیریاب اش را به دقت آنالیز کرده 

تا اهداف مناسب برای شلیک لیزری را انتخاب کند.
شود،  دیده  خوبی  هدف  تصاویر  این  در  درصورتیکه   
کنجکاوی منتظر فرمانهای زمین نمانده و به طور خودکار 

شلیک کردن به آن را آغاز می کند.
البته چندان نباید درخصوص این آزادی عمل لیزری نگران 
بود زیرا ناسا آن را طوری تنظیم  کرده که در مواقع قطع 
ارتباط با زمین وهمچنین مواقعی که ارتباط با آن از طریق 
مدارگردها به طور موقت قطع شود بتواند چنین شلیک هایی 

انجام دهد.
نشریه نیوساینتیست در این خصوص می نویسد: جای 
نگرانی نیست زیرا در مریخ خبری از انسانها نیست و به همین 

دلیل نمی توانیم به کنجکاوی لقب روبات قاتل بدهیم.

مورچه ها پس از پایان عصر دایناسورها به یکی از ماهرترین کشاورزان سراسر زمین تبدیل 
شدند.

 مطالعات دانشمندان آمریکا، پاناما، چین و دانمارک نشان می دهد مورچه های نواحی گسترده 
ای از زمین از جمله آمریکای جنوبی برای ادامه حیات خود به کشت قارچها وابسته هستند. 

آنها از این طریق مواد غذایی لازم را به دست آورده و کلنی های خود را گسترش می دهند.
به باور دانشمندان، مورچه ها هیچگاه از حیث کشت و کار در زمین توانایی رقابت با انسان را 
نداشته اند اما نکته اینجاست که سابقه کشت قارچها توسط این حشرات به مراتب بیشتر از آن 

چیزی است که تاکنون تصور می شده است.
این مطالعه نشان داد که مورچه ها چند میلیون سال پس از نابودی دایناسورها شروع به 

کشت قارچها کرده اند.

آنچه که این محققان دریافته اند نشان می دهد که مورچه ها و قارچها چگونه در گذر زمان 
به طور حیرت انگیزی به یکدیگر وابستگی متقابل پیدا کرده اند.

انسان حدود 10 هزار سال است که در زمین کشاورزی می کند. اما در میان حیوانات تنها 
مورچه ها و موریانه های متخصص در کشت قارچها هستند که توانسته اند در مقیاس گسترده 

این کار را انجام دهند، آن هم از ده ها میلیون سال پیش.
البته نوع کشاورزی مورچه ها با انسانها تفاوت دارد. این حشرات کشت قارچها را با تکیه بر 
»تجزیه« ساختار آنها انجام می دهند حال آنکه کشاورزی انسان وابستگی مطلق به فرآیند 

فوتوسنتز دارد.
آنالیزهای صورت گرفته نشان می دهد مورچه ها بین 55 تا 60 میلیون سال پیش یعنی تنها 
5 تا 10 میلیون سال پس از انقراض دایناسورها شروع به کشت قارچها بر روی زمین کرده اند.

محققان موفق شدند با کشت سلول های بنیادی انسانی، 
به صورت سریع وارزان، سلول های بنیادی را به تولید انبوه 

برسانند.
 روش های موجود کشت سلول های بنیادی گران قیمت 
است و به موادی تکیه دارند که برای استفاده بالینی در انسان 
ایمن و بی خطر نیستند. اما در روش جدید محققان از روشی 
استفاده کردند که به یک پروتئین مشتق از خون انسانی برای 

رشد سلول ها تکیه دارد.
این تکنیک می تواند میلیاردها سلول لازم برای بیماران را 
فراهم کند و از تمام پتانسیل موجود در زمینه سلول های 

بنیادی در پزشکی و پزشکی بازساختی استفاده کند. این 
پروتئین مشتق از خون انسانی، منجر به چسبیدن سلول های 
بنیادی به ظروف پلاستیکی مدیفه نشده کشت سلول و بافت 
می شود و بقای سلول های بنیادی را در شرایط سخت تضمین 

می کند.
این روش که در دانشگاه ناتینگهام ابداع شده است نیاز به 
پیش تیمار زیستی بستر ظروف برای چسبیدن سلول ها ندارد 
و مقرون به صرفه تر بوده و از نظر زمانی نیز به صرفه تر است. 
همچنین این تکنیک راه را برای تولید انبوه آسان و ارزان سلول 

های بنیادی هموار می کند.

کارشناسان توصیه می کنند؛

خواص تمر هندی 
در پیشگیری از دیابت و آرتروز

میوه تمر هندی غنی از پروتئین، اسیدهای آمینه، اسیدهای چرب ضروری و مواد معدنی 
است. 

به گزارش مهر، به گفته کارشناسان تمر هندی درمان خانگی مناسبی برای سوءهاضمه، 
عفونت های گلو، آرتروز و همچنین سرطان است. در ادامه به برخی از فواید متداول این 
میوه برای سلامت اشاره می شود.  طبیعی قابل استفاده است چراکه سرشار از ترکیبات 
ضدالتهابی و ضدباکتریایی است که به مقابله با گلودرد، سرماخوردگی و سرفه کمک می 
کند. مقدار کمی پودر میوه تمرهندی را در یک لیوان آب گرم حل کرده و غرغره کنید. 
سوءهاضمه: می توانید با آب میوه تمر هندی سوءهاضمه را درمان کنید. این میوه نه تنها به 
هضم غذا کمک می کند بلکه موجب افزایش تولید اسیدهای صفراوی نیز می شود چراکه 
دارای میزان زیادی فیبر رژیمی است. پوسته بیرونی قرمز تمر هندی حاوی زیلوگلوکان 
است که همچون پکتین عمل کرده و به درمان اسهال کمک می کند. تقویت سیستم 
ایمنی: تمر هندی مملو از خواص تقویت سیستم ایمنی است که به تولید هموگلوبین، 
سلول های قرمز خون، سلول های سفید خون، و پلاکت ها کمک می کند. همچنین 
موجب افزایش میزان سلول های ایمنی، سلول های and CD۸ +CD4+ می شود که 
نقش حفاظتی در مقابل طیف وسیعی از عفونت ها و بیماری ها دارد. آرتروز: میوه تمر 
هندی موجب کاهش دردهای مفصلی و کاهش علائم آرتروز می شود. برای بهره گیری 
از فواید این میوه، 1/2 قاشق چایخوری پودر این میوه را به یک لیوان آب افزوده و روزی 
دو بار بنوشید. این محلول موجب روانسازی مفصل و کاهش درد مفصل می شود. دیابت: 
میوه تمر هندی با کاهش فشار بر لوزالمعده موجب کاهش سطح گلوکز خون می شود. 
بعلاوه به کاهش وزن کمک کرده و در کنار بهبود مقاومت انسولین در افراد مبتلا به دیابت، 
چربی ها را کاهش می دهد. بیماری قلبی: از آنجائیکه تمر هندی سرشار از چربی های 
اشباع نشده و پتاسیم است، نقش مهمی در حفظ کلسترول ایفاء می کند. همچنین حاوی 
اسید لینولنیک است که از بروز اختلالات قلبی-عروقی نظیر تصلب شرایین و بیماری عروق 
کرونر و همچنین فشار خون بالا پیشگیری می کند. سرطان: خاصیت ضدسرطانی تمر 
هندی خیلی شناخته شده نیست. عصاره این میوه نه تنها به درمان سرطان کمک می کند 
بلکه از ابتلا به سرطان روده هم پیشگیری می کند. همچنین آماس سلول های سرطانی 
کلیه را به تاخیر انداخته و موجب کاهش فشار اکسایشی که ریسک ابتلا به سرطان را 
افزایش می دهد می شود. میوه درخت تمر هندی، لوبیایی شکل، درشت، قهوه ای رنگ 

و ترش مزه است.

 یک متخصص تغذیه :

 این میان وعده مقوی و خوشمزه را 
فراموش نکنید

گندمک و خشکبار میان وعده هایی سرشار از انرژی برای کودکان با وزن پایین محسوب 
می شوند.

کوروش جعفریان متخصص تغذیه بیان کرد: برای انتخاب میان وعده مناسب کودکان، 
باید به عواملی مانند سن، وزن، برنامه غذایی و علاقه کودک توجه داشت، میان وعده 
مناسب، جبران کننده کمبود ریز مغذی ها در وعده های غذایی اصلی کودک است. وی 
با اشاره به اینکه برخی کودکان تمایلی به مصرف مواد لبنی به خصوص شیر ندارند؛ اظهار 
داشت: می توان با افزودن ترکیباتی مانند کاکائو و قهوه یا میوه هایی مانند طالبی و موز 
کلسیم روزانه کودک را تامین کرد؛ همچنین کودکان زیر 3 سال با وزن پایین می توانند با 

مصرف شیر پر چرب، ویتامین های محلول در چربی شیر را دریافت کنند.
 این متخصص تغذیه با توصیه به گنجاندن میوه در میان وعده کودک، عنوان کرد: مصرف 
آبمیوه های طبیعی نیز برای کودکان مفید است؛  می توان از سبزیجات که حاوی انرژی 
پایینی هستند، برای کودکانی که از اضافه وزن رنج می برند، بهره گرفت.جعفریان با اشاره 
به نقش مواد پروتئینی در رشد کودک، گفت: مصرف مغزها مانند پسته، فندق، بادام زمینی 
و بادام هندی  برای کودکانی که علاقه ای به خوردن گوشت ندارند، جایگزین مناسبی 
به شمار می رود.وی با بیان اینکه گندمک، تخم مرغ، لوبیا، سویا و مخلوط نخودچی با 
کشمش از دیگر میان وعده های سودمند برای کودکان است، یادآور شد: کودکانی که 
تمایل به خوردن شیرینی دارند نیز  با رعایت اعتدال می توانند کیک و بیسکویت خانگی 

مصرف کنند.

7تصور درست و غلط درباره درد
درد می تواند زندگی ما را تحت تاثیر قرار دهد و یا حتی کارهای روزانه مان را مختل 
کند، چون درد بسیار رایج است، عقاید و تصورات درست و نادرست زیادی درباره ی آن 
وجود دارد. در این جا به هفت تصوری که نسبت به درد وجود دارد اشاره کرده و درست 

و یا اشتباه بودن آن را بررسی می کنیم.
تصور شماره ی 1: استراحت برای کمردرد خوب است

حقیقت: پزشکان معتقدند که استراحت مطلق یکی از بدترین کارهایی است که می 
توان برای کمردرد انجام داد. اگر شما به اندازه ی کافی فعال نباشید بدن تان شرطی شده 
و حتی موقع راه رفتن بیش از گذشته درد می کشید. ورزش های کششی، یوگا و ورزش 

های قدرتی به کاهش درد کمک می کنند.
تصور شماره ی 2: آب و هوا درد را تحت تأثیر قرار می دهد

حقیقت: اگر درد مفصل شما هنگامی که هوا سرد یا بارانی است بدتر شود، خیالاتی 
نشده اید. تغییرات در فشار هوا می تواند بعضی دردهای مفاصل به ویژه آرتریت را افزایش 

دهد، زیرا تغییر فشار هوا بر تغییر فشار مفاصل تأثیر می گذارد. 
هنگامی که هوا گرم شود و یا یک سامانه ی کم فشار در محل زندگی شما باشد، آن را 

یک امدادگر برای تسکین دردهایتان بدانید.
تصور شماره ی 3:کاهش وزن به دردهای مزمن کمک می کند

حقیقت: اگر دچار اضافه وزن هستید، کاهش وزن به معنی تحمیل فشار کمتر به بدن و 
در نهایت درد کمتر مفاصل و کمر است. 

اگر دردتان بیش از یک یا دو هفته به طول انجامید و یا در کارهای روزانه تان اختلال 
ایجاد کرد به پزشک مراجعه کنید

کاهش چند کیلوگرم وزن اضافی به تسکین دردهای باسن و مفاصل زانو کمک زیادی 
می کند. کاهش وزن حتی حدود پنج کیلوگرم هم می تواند اثر مفیدی داشته باشد.
تصور شماره ی 4:درد اگر دلیل پزشکی نداشته باشد ناشی از تلقین است

حقیقت: اگر کارشناسان نتوانند دلیل درد را پیدا کنند این بدان معنا نیست که شما 
درد ندارید. درد تفسیر مغز شما از یک رویداد عصبی به نام "درد" است و با توجه به 
پیچیدگی انسان این امکان وجود ندارد که تمامی علل درد شناسایی شود. فیبرومیالژی 
و سندرم خستگی مزمن دو نوع از بیماری ها با درد زیاد هستند که ممکن است به طور 

مداوم وجود داشته باشند.
تصور شماره ی 5:لازم نیست نگران دردهای خفیف باشید 

حقیقت: بسیاری از مردم معتقدند باید درد را در هر شرایطی تحمل کرد و باید تا آخر با 
او زندگی کرد، اما نباید هرگز درد را نادیده گرفت. ولی اگر دردتان بیش از یک یا دو هفته 
به طول انجامید و یا در کارهای روزانه تان اختلال ایجاد کرد به پزشک مراجعه کنید، حتی 

اگر دردتان با هر بار مصرف داروهای ضددرد، تسکین پیدا کرد.
درد یک چراغ قرمز است که وقتی روشن شد، خبر از یک مشکل جسمی می دهد.

تصور شماره ی 6:درد بخشی طبیعی از فرآیند پیری است
حقیقت: موهای خاکستری، چین و چروک و بعضی دردها ، بخش های جدا نشدنی 
از فرآیند پیری است، اما دردهای مزمن در این دوران طبیعی نیست. اگر در این دوره از 
زندگی تان دچار دردهای مزمن هستید حتما با پزشک گفتگو نمایید و یا از فیزیوتراپیست 

کمک بگیرید.
تصور شماره ی 7:ممکن است به داروهای ضد درد معتاد شوید

حقیقت: داروهای مسکنی که تجویز می شوند اغلب بی خطر هستند، اما به مرور زمان 
ممکن است بدن تان به داروهای ضد درد وابسته شود، اما این به این معنا نیست که شما 
معتاد می شوید. البته با ترک ناگهانی این نوع داروها علائمی را خواهید داشت، زیرا مصرف 
بیش از چند روزه ی این داروها این علائم را به طور طبیعی خواهد داشت. اگر می خواهید 

مصرف این داروها را ترک کنید، قبلش با پزشک مشورت نمایید.

٨ خاصیت کمتر شناخته شده آب هویج
تابستان که می رسد هیچ چیز به اندازه آب میوه های خنک، گوارای وجود نمی شود. خیلی 
از ما صرفاً برای خنک شدن و یا در نهایت برای تقویت چشم ها آب هویج می خوریم. اما آیا 
می دانید که این نوشیدنی برای سلامت دهان مفید است و به تسکین اختلالات گوارشی 

کمک می کند؟ 
حتماً می دانید که این سبزی نارنجی رنگ علاوه بر چشم ها برای پوست نیز مفید است. اما 
همه خواص آب هویج به همین ها ختم نمی شود. در این مطلب به دیگر خواص آب هویج می 
پردازیم تا این بار که یک لیوان آب هویج سر می کشید آن را با تمرکزی بیشتری نوش جان 

کنید. لطفاً با ما همراه باشید.
هویج: طلای نارنجی

هویج یکی از پرمصرف ترین سبزیجات جهان است. این سبزی خواص بیشماری دارد. نتایج 
بررسی های متعدد نشان می دهد که هویج حاوی 500 ترکیب فیتوشیمیک است که از هر 

ماده غذایی بیشتر می باشد. در زیر به برخی از عناصر مغذی هویج اشاره می شود.
بتاکاروتن

بتاکاروتن ها عنصری است که رنگ هویج را نارنجی می کند. این ترکیبات، بسیار مغذی بوده 
و باعث می شوند کبد ویتامین A را هضم و جذب کند. بتاکاروتن همچنین جزو آنتی اکسیدان 

های قوی است که اثرات مولکول های خطرناک یعنی رادیکال های آزاد را خنثی می کند.
A ویتامین

هویج علاوه بر بتاکاروتن، همچنین حاوی میزان زیادی ویتامین A است. یک لیوان آب هویج 
70 درصد نیاز بدن یک فرد بزرگسال به ویتامین A را تأمین می کند. این ویتامین برای حفظ 
سلامت چشم ها مفید بوده و از بروز بیماری های دژنراتیو پیشگیری می کند. اما ماجرا به همین 
جا ختم نمی شود. ویتامین A همچنین باعث حفظ سلامت استخوان ها و دندان ها شده و 
خطر ابتلا به بیماری های قلبی را کاهش می دهد. این ویتامین عملکردهای سلولی بدن را در 
وضعیت خوب نگه داشته و بدن را در برابر عفونت ها مقاوم می کند. ویتامین A همچنین به 

کنترل فشارخون کمک می کند.
آلفا کاروتن

اگر یک دوره استرس سخت را پشت سر گذاشته اید یا اینکه احساس خستگی زیادی دارید 
به سراغ آب هویج بروید. فسفر و پتاسیم موجود در آب هویج انرژی زا بوده و نشاط را به زندگی 

تان بر می گرداند
آلفاکاروتن آنتی اکسیدانی به  ویژه سرشار از فلاوونوئیدها است. یک لیوان کوچک آب هویج 

حاوی حدود 5.9 میلی گرم آلفاکاروتن است. این ماده مغذی قادر است طول عمر را 
افزایش داده و خطر ابتلا به سرطان ریه را کاهش دهد. آلفاکاروتن محلول در چربی 
است و برای بهره مندی از خواص آن توصیه می کنیم که هویج را اندکی تفت داده و 

یا در فر آماده کنید.
هویج قهرمان غذایی

هویج یک قهرمان غذایی است و برای کودکان و همچنین افراد سالمند و البته برای 
 ،K،C بزرگسالان به خصوص خانم ها توصیه می شود. یک لیوان آب هویج، ویتامین
فیبرها، پتاسیم، ویتامین B6، منیزیم، مولیبدن، ویتامین B1، ویتامین B3، فسفر، 

منیزیم و فولات خوبی نصیب بدن می کند.
چرا باید هر روز آب هویج بخوریم؟

علاوه بر آگاه شدن از خواص ترکیبات هویج، لازم است که به مصرف روزانه آن فکر 
کنید. در واقع توصیه می کنیم در هفته چندین مرتبه آب هویج بنوشید و اگر می توانید 

در ادامه خواهیم گفت که چرا لازم این کار را به صورت ناشتا انجام دهید. 
هویج را به طور مرتب و روزانه است مصرف هویج و نوشیدن آن 

انجام دهید:
ارتقای  برای  هویج  آب 

سلامت دهان و دندان
 هویج خام برای تمیز شدن 
دندان ها و لثه ها موثر است. 
آب  را  هویج  دارید  قصد  اگر 
گیری کرده و نوش جان کنید 
قدم بزرگی در ارتقای سلامت 
اید.  برداشته  دندان  و  دهان 

چون آب هویج باعث تقویت دندان ها و لثه 
ها می شود و جریان خون در دهان را افزایش می 

دهد. مصرف آب هویج از فیکس شدن باکتری ها روی 
دندان ها جلوگیری می کند. به یاد داشته باشید که هویج همچنین 

حاوی فلوئور است. این عنصر برای پیشگیری از پوسیدگی دندان ها مفید بوده و به حفظ مینای 
دندان کمک می کند.

آب هویج برای افزایش اشتها 
محققان به این نتیجه رسیده اند افرادی که به تازگی عمل جراحی انجام داده اند و دوره 
نقاهت را می گذرانند و یا افرادی که از مشکلات گوارشی رنج می برند با مصرف آب هویج 
اشتهای بهتری پیدا می کنند. آب هویج یک گزینه فوق العاده برای کودکانی است که دندان 
در می آورند. این نوشیدنی همچنین برای افراد سالمندی که بیشتر مایعات مصرف می کنند 

نیز توصیه می شود.
آب هویج برای مقابله با یبوست

هویج حاوی میزان قابل توجهی فیبر است که حجم مدفوع را افزایش داده و عملکرد روده 
ها را بهبود می دهد. علاوه بر این، آب گرفته شده از این سبزی نارنجی رنگ باعث کاهش دل 
دردهای ناشی از مسمومیت می شوند و مشکلات مربوط به معده و اسیدیته معده را کاهش می 

دهند. نوشیدن آب هویج به افرادی که از معده درد رنج می برند توصیه می شود.
هویج برای تأثیر دیورتیک آن

هویج، دیورتیک )ادرارآور( است. چون از میزان زیادی آب تشکیل شده است. بنابراین برای 
افرادی که از احتباس آب رنج می برند و همچنین افرادی که در معرض ادم )ورم دست و پا( 
یا مشکلات کلیوی قرار دارند مفید است. مصرف یک لیوان آب هویج به صورت ناشتا باعث 

پیشگیری از تشکیل سنگ کلیه و تسهیل دفع آن می شود.
آب هویج برای داشتن اعصابی آرام

اگر امتحانی در پیش دارید یا می خواهید برای نخستین بار با فردی ملاقات کنید و یا اینکه 
باید در سخنرانی یا جلسه مهمی شرکت کنید بهتر است قبل از آن آب هویج بنوشید. اگر یک 
دوره استرس سخت را پشت سر گذاشته اید یا اینکه احساس خستگی زیادی دارید به سراغ 
آب هویج بروید. فسفر و پتاسیم موجود در آب هویج انرژی زا بوده و نشاط را به زندگی تان 

بر می گرداند.
آب هویج برای حفظ زیبایی

آب هویج باعث تقویت دندان ها و لثه ها می شود و جریان خون در دهان را افزایش 
جلوگیری می دهد. مصرف آب هویج از فیکس شدن  ها  دندان  روی  ها  باکتری 

می کند
برای تقویت ناخن ها و درخشان شدن 
موهایتان هیچ چیز به اندازه آب هویج موثر 
نیست. هویج حاوی پیش ساز ویتامین A است و 
به بدن کمک می کند تا سلول هایی که به واسطه 
آلودگی محیط زیست یا تماس با ترکیبات شیمیایی، 
آسیب دیده اند ترمیم شود. یادتان باشد که این 
ترکیب هویج همچنین به تولید سبوم در پوست 

سر کمک می کند.
هویج برای افزایش شیر مادر

مرحله شیردهی  در  یا  و  باردار هستید  اگر 
قرار دارید بدنتان نباید با کمبود ویتامین A و 
بتاکاروتن مواجه شود. به گفته متخصصان این 
ترکیبات قدرت افزایش میزان بیولوژیک شیر 
مادر را دارند و باعث افزایش تولید آن می شوند. 
در نتیجه نیازهای نوزاد نیز بهتر تأمین می شود.

هویج برای محافظت از چشم ها
پیری  از  که  دارد  را  این  قدرت  بتاکاروتن 
زودهنگام پیشگیری کند. برخلاف آنچه که 
نیست  این  برای  هویج  آب  کنید  می  تصور 
که شما را از عینکی شدن نجات داده و چشم 
هایتان را خلبانی کند. بتاکاروتن موجود در 
هویج برای این است که از شبکیه 
چشم محافظت کرده و از 
مروارید  آب  بروز 
کند.  پیشگیری 
بنابراین به همه و به خصوص افرادی که در 
معرض کاهش بینایی و شب کوری هستند آب 

هویج بیشتری مصرف کنند.



اجتماعی 6

مدیرکل اطلاعات استان قم:

هدف شورای نظارتی
 حمایت از دستگاه های دولتی است 

مدیرکل اطلاعات استان قم با اشاره به اینکه ساز و کار شورای نظارتی حمایت از 
دستگاه های دولتی برای پیشبرد اهداف اقتصاد مقاومتی است، گفت: مدیران استانی باید 

نگاه مثبتی نسبت به رسالت های شورای دستگاه های نظارتی داشته باشند. 
محمد موسوی ظهر دیروز در جلسه شورای اداری استان قم که در تالار معصومیه)س( 
برگزار شد، با بیان اینکه مدیران استانی باید علمکرد شفافی داشته باشند، اظهار کرد: 
نظارت بر عملکرد دستگاه های اجرایی اقدامی لازم برای پیشبرد اهداف نظام اسلامی است 

زیرا بدون نظارت دستگاه ها از مسیر اصلی حرکت خود دور می شوند.
وی با تاکید بر اینکه شورای دستگاه های نظارتی در استان قم علمکرد مطلوبی دارد، اضافه 
کرد: این شورا موضوع نظارت را در استان قم پیگیری می کند و اجرای سیاست های اقتصاد 
مقاومتی با محوریت افزایش تولید و رونق اقتصادی در اولویت قرار دارد زیرا با تکیه بر ارکان 

اقتصاد مقاومتی نظام اسلامی می تواند به جایگاه های برتر اقتصادی برسد.
مدیرکل اطلاعات استان قم با اشاره به اینکه ساز و کار دستگاه های نظارتی حمایت از 
دستگاه های دولتی برای پیشبرد اهداف اقتصاد مقاومتی است، عنوان کرد: مدیران استانی 
باید نگاه مثبتی نسبت به رسالت های شورای دستگاه های نظارتی داشته باشند تا بتوانیم با 

همکاری آنها به شیوه مطلوبی امور نظارتی و حمایتی را پیگیری کنیم.
وی خاطرنشان کرد: استان قم ظرفیت های خاصی را به خود اختصاص داده است و در 
صورتی که بتوانیم از این ظرفیت ها به شیوه مطلوب استفاده کنیم، استان در عرصه های 

مختلف به دستاوردهای بسیاری می رسد.

رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان قم خبر داد :

تکمیل تصفیه خانه بزرگ قم تا پایان سال 
 رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان قم گفت: پروژه سدکوچری در شهریورماه 
و تصفیه خانه بزرگ آب قم که تا سال 1450 جوابگوی آب مورد نیاز استان قم است، در 

سال جاری به پایان می رسد. 
سید حسن رضوی ظهر دیروز در جلسه شورای اداری استان قم که در تالار معصومیه)س( 
برگزار شد، با بیان اینکه اعتبارات استانی در سال گذشته 340 میلیارد تومان بوده که 65 
درصد تخصیص داشته است، اظهار کرد: استان قم در بخش تخصیص با شرایط مطلوبی 
در گروه استان های برتر قرار دارد زیرا 99 درصد از اعتبارات سفر رهبر انقلاب اسلامی 

تخصیص یافته است.
وی با تاکید بر اینکه سال گذشته 700 میلیارد تومان اعتبارات ملی برای پروژه های 
مختلف جذب شده است، اضافه کرد: پروژه سدکوچری در شهریورماه و تصفیه خانه 
بزرگ آب قم که تا سال 1450 جوابگوی آب مورد نیاز استان قم است، در سال جاری 

به پایان می رسد.
رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان قم از هدایت منابع به سمت پروژه های نیمه 
تمام یاد کرد و ادامه داد: در سال جاری بدون اعتبار رهبری نزدیک به 232 میلیارد تومان 
اعتبار استانی و ردیف های دیگر است که در صورت تخصیص اعتبارات رهبری می توانیم 
350 میلیارد تومان اعتبار ملی داشته باشیم؛ با وجود مشکلات در سال جاری تامین 
اعتبارت نسبت به سال گذشته مطلوب تر می شود.وی خاطرنشان کرد: در صورتی که 
استان قم به صورت ویژه به اعتبارات ملی نیازمند است اما برخی از دستگاه ها نتوانسته اند 

در جذب بودجه های ملی همکاری مطلوبی داشته باشند.
رضوی با اشاره به اینکه آمایش استان قم یکی از مصوبات شورای برنامه ریزی استان قم 
است، عنوان کرد: برخی از دستگاه ها همانند عمران شهری،  قوه قضاییه و آموزش عالی 

اطلاعات لازم را برای تکمیل آمایش ارائه نداده اند.
وی از برگزاری هشت جلسه ستاد فرماندهی قرارگاه اقتصاد مقاومتی در قم یاد و 
تصریح کرد: مشکلات استان قم نسبت به دیگر استان ها مشکلات متفاوتی است اما 
تصمیم گیری درست مدیران استانی در سطح ملی و استانی سبب رفع مشکلات 

می شود.
رضوی با بیان اینکه استان قم متکی به صنعت، خدمات و کشاورزی است، عنوان کرد: 
استان قم باید در راستای مطلوب سازی بسترهای توسعه برنامه ریزی های لازم را انجام 

داده و اقدامات اجرایی را در دستور کار قرار دهد.
رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان قم از حوزه های علمیه، مراجع تقلید و اماکن 
مقدس به عنوان ظرفیت های استان قم نام برد و افزود: در سال اقتصاد مقاومتی، اقدام 
و عمل برنامه های عملیاتی مسؤولان استانی در ستاد فرماندهی قرارگاه اقتصاد مقاومتی 
استان قم به صورت جدی دنبال می شود.وی با اشاره به اهتمام مدیران استانی نسبت به 
تحقق ارکان اقتصاد مقاومتی گفت: امیدواریم در سال جاری بتوانیم با محوریت اقتصاد 

مقاومتی در حوزه های مختلف به دستاوردهای مطلوب تری برسیم.

معاون هماهنگی امور اقتصادی و توسعه منابع انسانی استاندار قم خبر داد :

12 میلیون دلار سرمایه گذاری خارجی در قم
 معاون هماهنگی امور اقتصادی و توسعه منابع انسانی استاندار قم گفت: در سال 94، 
حدود 12 میلیون دلار سرمایه گذاری خارجی و 3 هزار میلیارد تومان سرمایه گذاری 

داخلی داشتیم لذا باید 16 هزار افزایش شغل در سال جاری داشته باشیم. 
سید صدرالدین موسوی ظهر دیروز در جلسه شورای اداری استان قم که در تالار 
معصومیه)س( برگزار شد، با بیان اینکه استان قم کمترین بودجه کشور را در میان 
استان های مختلف به خود اختصاص داده است، اظهار کرد: درآمدهای کشور نزدیک به 
24 درصد رشد کرده اما بودجه استان قم از ۸39 میلیارد به هزار و 43 میلیارد افزایش 
یافته و بودجه تملک های استان قم از ۸۸ میلیارد تومان به 112 میلیارد تومان افزایش 

داشته است.
وی با اشاره به بی توجهی به ردیف بودجه طرح بازنشستگان اضافه کرد: با توجه به حضور 
مسؤولان ارشد کشوری در استان قم و میزبانی استان قم، استانداری این استان نیازمند 

ردیف ویژه در این راستا است.
معاون هماهنگی امور اقتصادی و توسعه منابع انسانی استاندار قم با تاکید بر اینکه 
راهکارهای افزایش درآمد با توجه به شناسایی واحدهای جدید تولیدی در دستور کار قرار 
گرفته است، عنوان کرد: سال گذشته نزدیک به 12 میلیون دلار سرمایه گذاری خارجی و 
سه هزار میلیارد تومان سرمایه گذاری داخلی داشته ایم به همین علت باید در صورت رشد 

اقتصادی 16 هزار افزایش شغل در سال جاری داشته باشیم.
وی از ورود 22 میلیارد دلار کالای قاچاق به کشور یاد کرد و گفت: نزدیک به دو میلیون 

نفر با ورود کالاهای قاچاق به کشور بیکار می شوند.
موسوی در پایان بیان کرد: استان قم ظرفیت های بسیاری را به خود اختصاص داده 
است که در صورت استفاده از آنها می توانیم به جایگاه های برتری در عرصه های مختلف 

برسیم.

فرمانده انتظامی استان قم مطرح کرد :

تامین امنیت تفرجگاه ها، مطالبه مردم از پلیس 
فرمانده انتظامی استان قم گفت: استفاده از پار ک ها و تفرجگاهها در فصل گرما حق مردم 

است و پلیس امنیت این مکان ها را مجدانه پیگیری می کند. 
سردار   کاظم مجتبایی در جلسه شورای فرماندهی که با حضور مسئولان و معاونین این 
فرماندهی برگزار شد، اظهار داشت: خوشبختانه در تمامی جلسات استانی و در دیدار آیات 
عظام و مراجع که داشته ایم، قدرشناسی از پلیس به خاطر امنیت خوبی که این فرماندهی 
توانسته با تلاش خود ایجاد نماید را اعلام کرده اند. وی افزود: یکی از دلایل موفقیت های 
این فرماندهی در مباحث امنیتی و اجتماعی، پیگیری شاخص های امنیت و پویایی پلیس 

و مرور اهداف هفت گانه است. 
سردار مجتبایی ضمن تاکید بر اهداف هفت گانه از جمله موضوع آموزش،واکاوی روند های 
اجتماعی،گسترش امنیت هوشمند و پایش تصویری کنترل فضای جرم در حوزه فضای 
مجازی، نگاه کاربردی به کنترل جرایم ، پایش تحلیلی جغرافیای جمعیت و همچنین 
ارتقاء سازمانی تصریح کرد: توجه به اهداف هفت گانه و پیگیری مجدانه این اهداف سیر را 

برای رشد و بالندگی پلیس هموار می کند. 
فرمانده انتظامی استان خاطرنشان کرد: با توجه به فصل گرما و نیاز خانواده ها به استفاده 
از طبیعت بخصوص پارک ها و تفرجگاهها در حوزه انتظامی و ترافیکی تاکید می گردد که 
اهتمام بیشتری با هماهنگی و همکاری سایر دستگاه ها داشته باشید تا مردم از آسایش 

بهتری برخوردار باشند. 
سردار مجتبایی اضافه کرد: برای اجرای ماموریت های ویژه فصل تابستان از تمام ظرفیت 
های پلیس استفاده می کنیم تا به آرامش مردم آسیبی وارد نشود. وی از رزمایش پلیس 
در نیمه اول شهریور خبرداد و افزود: استفاده از ظرفیت های مشترک پلیس و همپوشانی 
پلیس های تخصصی در رزمایش ها و ماموریت های مختلف می تواند هم در احساس 

امنیت تاثیر بگذارد و هم اهداف کلی سازمان را دنبال کند. 
سردار مجتبایی در پایان ضمن اعطاء حکم ریاست پلیس راهور استان قم به سرهنگ 

"احمد پوربافرانی" از تلاش تمامی فرماندهان و معاونان تقدیر کرد.
 در ابتدای این جلسه رئیس عقیدتی سیاسی فرماندهی انتظامی استان قم گفت: تاکید 
قرآن بر این است که پیوسته تفکر کنید، در تفسیر نور به نقل از ائمه آمده است که 
یک ساعت تفکر با یک سال یا چندین سال عبادت برابری می کند بنابراین تفکر و 
فکر صحیح نواوری می آورد لذا قرآن در آیات مختلف می فرماید "افلایتدبرون، افلا 
یعقلون، افلا یتفکرون". حجت الاسلام و المسلمین " سید حسین موجانی" در جمع 
بندی سخنان خود تصریح کرد: عبادت بدون تفکر ناکافی است و ضرورت تعقل مدار 

تاکید است.

اگر می خواهید زندگی تان را تغییر دهید، بدانید 
فشار زیادی را تجربه خواهید کرد. پس کفشهای آهنین 
به پا داشته باشید چرا که تغییر استمرار و شجاعت می 
خواهد. اما چرا باید هدفمند زندگی کنیم، یکی از دلایل 
مهم آن این است که هدف و احساس ارزشمندی در 

زندگی، می تواند باعث افزایش طول عمر شود. 
کاهش وزن یا ورود به شغلی جدید یا سرمایه گذاری 
تجاری همه اینها شاید تغییراتی باشند که به شدت 
علاقه مند به انجام شان هستید اما شروع به تغییر 
سخت است.ما می توانیم زندگی را تغییر دهیم و آنچه 
را می خواهیم به دست آوریم ولی به اندازه ای شجاعت و 
اعتمادبه نفس نیاز داریم که بتوانیم زود خسته نشویم و 
دست از تلاش برنداریم. به علاوه باید به خودمان احترام 
بگذاریم و باور کنیم ما شایسته آنیم که به اندازه دیگران 
از زندگی بهره بگیریم.گاهی خود را کمتر از دیگران 
می دانیم زیرا آنها این احساس را به ما می دهند که کمتر 
از آنچه باید باشیم، هستیم. این یکی از دلایل نداشتن 
شجاعت و اعتمادبه نفس است.اما فراموش نکنید که 
همه ما به اندازه کافی اهمیت داریم. بنابراین هدف  خود 
را مشخص کنید و در جهت رسیدن به آن گام بردارید. 
ذهنیت حاکی از ناتوانی مانع از آن می شود که زندگی 
معناداری داشته باشیم.حال با رعایت نکات ساده می 
توانیم از امروز تغییرات کوچیکی در زندگی ایجاد کنیم.

ساعت تان را نیم ساعت به جلو بکشید
آیا می خواهید پول پس انداز کنید یا غذای سالم 
بخورید؟ آیا از اینکه نیمی از زمان ناهارتان را در انتظار 
تحویل سفارش غذای تان می گذرانید خسته شده اید 
و به ستوه آمده اید؟ پس ناهار خودتان را از خانه با 

خود ببرید.
هرگز 24 ساعت زمان شبانه روز برای کسی که قصد 
شروع چیزهای جدیدی را دارد کافی نیست. خیلی 
وقت ها هنگامی که می خواهید دست به تغییر و شروع 
دوباره بزنید زمان کم می آورید. پس چطور است به 
جای اینکه تلاش کنید برنامه های تان را اصلاح کنید و 
تغییر دهید یا دستاوردهای عظیمی داشته باشید، زنگ 
هشدار ساعت تان را فقط نیم ساعت زودتر کوک کنید؟ 
فقط نیم ساعت زمان بیشتر در اول صبح و پیش از 
رفتن به سر کار می تواند فرصتی باشد که تغییرات 

زیادی در زندگی تان ایجاد کنید.
جای کنترل تلویزیون را با کتاب عوض کنید

برای  اما  ندارد  اشکالی  هیچ  تلویزیون   تماشای 
بسیاری از ما تماشای تلویزیون تبدیل به یک فعالیت 
پیش فرض شده است. این خیلی راحت است که به 
خانه بروید، روی مبل لم بدهید و مستقیم و بدون هیچ 
فکری تلویزیون را روشن کنید. اگر این کار عادتی است 
که سعی به ترک آن دارید، کنترل تلویزیون را جای 

دیگری بگذارید وجای آن را با کتاب پر کنید. 
قبل از خوردن شام پیاده روی کنید

همه می دانید که ورزش  چه نقش مهمی در سلامت 
و به تبع آن در زندگی فردی شما دارد، مخصوصا زمانی 
که موضوع مربوط به افزایش میزان انرژی و کاهش 

احتمال ابتلا به انواع بیماری های جدی و خطرناک 
است اما چند نفر از شما واقعا به فکر برنامه ریزی و 
مدیریت این مهم در زندگی تان هستید که ورزش را 

تبدیل به بخش مداومی از زندگی خودتان کنید؟
یک بطری آب روی میزتان بگذارید

حتما شنیده اید که هر فرد به صورت میانگین روزانه 
باید 6 تا ۸ لیوان آب بنوشد، اما آیا واقعا به این توصیه 
عمل می کنید؟ آیا پس از اینکه صبح یا بعدازظهر بدن 
تان از کم آبی رنج می برد، هنگامی که تشنه بودید 

آب خوردید؟
یکی از ساده ترین ترفندهای ساده این است که 

یک بطری آب روی میز کارتان یا هر جایی که هستید 
)مانند ماشین( در دسترس خود قرار دهید زیرا اگر آب 
نوشیدنی در دسترس تان باشد راحت تر می توانید به 

صورت مرتب آب بنوشید.
غذای خانگی بخورید حتی در محل کار

آیا می خواهید پول پس انداز کنید یا غذای سالم 
بخورید؟ آیا از اینکه نیمی از زمان ناهارتان را در انتظار 
تحویل سفارش غذای تان می گذرانید خسته شده اید 
و به ستوه آمده اید؟ پس ناهار خودتان را از خانه با خود 
ببرید. اینکه غذا را در منزل درست کنید هم هزینه 
کمتری برایتان دارد و هم زمان کمتری از وقت شما را 

می گیرد و از کیفیت غذا مطمئن می شوید.
لامپ های پرمصرف را جایگزین لامپ های کم 

مصرف کنید
هرگز 24 ساعت زمان شبانه روز برای کسی که قصد 
شروع چیزهای جدیدی را دارد کافی نیست. خیلی 
وقت ها هنگامی که می خواهید دست به تغییر و شروع 

دوباره بزنید زمان کم می آورید.
آیا از عدم سازگاری تان با محیط زیست  رنج می 
برید؟ بسیاری از ما می خواهیم سهم هر چند کوچکی 
در حفظ محیط زیست سیاره مان داشته باشیم اما 
شاید ندانید که باید از کجا شروع کنید.یکی از ساده 
ترین قدم ها این است که از لامپ های استاندارد و کم 
مصرف استفاده کنید که با این کار در مصرف انرژی 
صرفه جویی کنید. استفاده از این لامپ ها نه تنها برای 
محیط زیست بهتر است بلکه به این طریق در صورت 
حساب قبض برق تان نیز صرفه جویی کرده اید.اگر 
قبلا از لامپ های کم مصرف استفاده کردید و به دلیل 
قیمت یا نور ضعیفی که داشتند از آنها راضی نبودید، 
یک بار دیگر امتحان کنید چرا که تکنولوژی به صورت 

چشمگیری در حال پیشرفت است.
تشکر کنید

این رفتار چیز کوچکی است که شاید فکر کنید بسیار 
سخت است و ارزش انجام دادن را ندارد اما باور کنید این 
رفتار ارزش زیادی دارد. هر روز از یک نفر تشکر کنید 
خواه آن فرد همکارتان باشد، یا یک دوست یا عضوی 
از افراد خانواده. این شیوه رفتار تغییر مثبت و بزرگی 
در روابط و همچنین احساس خوشحالی شخصی شما 
ایجاد می کند.  با هدفمند زندگی کردن طول عمر 
افزایش می یابد حال چرا ما باید این کارها را انجام 
دهیم،طبق تحقیقات مشخص شده است، آنهایی که 
احساس ارزشمند بودن در زندگی می کنند و احساس 
می کنند که در زندگی به دنبال هدفی هستند کمتر 
می میرند. محققین می گویند زندگی هدفمند و معنادار 
می تواند احساس خوشبختی را بیشتر کند و این 
احساس از طریق مکانیسم های مختلف مانند تاثیرات 
هورمونی یا کاهش فشار خون می تواند موجب سلامتی 
بیشتر و افزایش طول عمر  شود. آنها می گویند کسانی 
که هدفی را در زندگی دنبال می کنند تمایل دارند تا 
زندگی کنند و باشند تا کار را به سرانجام برسانند و این 

به آنها قدرت زندگی کردن می دهد. 

چطور در زندگی تان تغییر ایجاد می کنید؟

یکشنبه سوم مرداد ماه 1395-    سال نوزدهم -   شماره 4056

رئیس مرکز اورژانس 115 قم: 

حوادث ترافیکی هفته گذشته قم
 4 فوتی برجا گذاشت 

رئیس مرکز مدیریت حوادث و فوریت های پزشکی قم گفت: تصادف های هفته گذشته این 
استان، 4 فوتی و 6۸3 مصدوم بر جا گذاشت. 

محمدرضا حسنی به حوادث منجر به فوت اشاره کرد و افزود: در حادثه برخورد یک دستگاه 
موتورسیکلت با یک دستگاه وانت در جاده قم - جعفریه که ساعت 11:13، 2۸ تیرماه رخ داد، 
یک تن، جوانی 25 ساله در دم فوت کرد.به گفته وی، ساعت 16:30، 29 تیرماه نیز برخورد 
شدید یک دستگاه سمند با یک دستگاه پراید در بلوار الغدیر قم منجر به فوت در دم یک 
تن)آقا( و مجروح شدن هفت تن شد.وی ادامه داد: در حادثه واژگونی یک دستگاه پژو که ساعت 
15:15 همان روز در محور دلیجان - سلفچگان رخ داد، یک آقا، 25 ساله در دم فوت کرد و سه 
تن دیگر مصدوم شدند.حسنی به حادثه دیگری اشاره و اضافه کرد: بر اثر برخورد دو دستگاه 
موتورسیکلت که ساعت ساعت 0:04 بامداد 31 تیرماه در دامشهر اتفاق افتاد، یک آقا 16 ساله 
کشته شد و سه تن مصدوم شدند.وی بیان کرد: در حادثه واژگونی یک دستگاه پراید که ساعت 
0:27 بامداد اول مردادماه جاری در محور سلفچگان رخ داد، 6 تن مصدوم شدند.وی در بخش 
دیگری از سخنان خود با اشاره به اینکه در یک هفته گذشته ۸ هزار و 959 تماس با اورژانس 
115 برقرار شده است، گفت: در این مدت یک هزار و 666 ماموریت شامل یک هزار و 431 
ماموریت شهری و 23۸ ماموریت جاده ای توسط کارشناسان این مرکز انجام شده است.رئیس 
مرکز اورژانس 115 قم با بیان اینکه5۸2 ماموریت مربوط به حوادث ترافیکی بوده است، گفت: 
در این حوادث 4 تن کشته و 6۸3 تن مصدوم شده اند.وی گفت: 391 مورد معادل 67 درصد 
از ماموریت های انجام شده و 443 مصدوم معادل 64 درصد کل مصدومان حوادث مربوط به 

سرنشینان موتورسیکلت بوده است.
 

رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر استان  قم خبرداد:

کشف بیش از 70 کیلوگرم تریاک در قم
رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر استان از کشف بیش از 70 کیلوگرم تریاک در استان 

خبر داد.
سرهنگ  غلامعباس بلفکه  در تشریح این خبر اظهار داشت: در پی رصد اطلاعاتی فعالیت 
های پنهانی قاچاقچیان مواد مخدر توسط اداره عملیات ویزه این پلیس، اطلاع حاصل که 
قرار است شخصی به هویت " م-ب" با یک دستگاه خودروی ام وی ام مدل x33  مقادیر 
قابل توجهی مواد مخدر را در پوشش خانواده از یکی از استان های مرکزی استان به پایتخت 

منتقل نماید.
وی افزود: ماموران پس از انجام هماهنگی های قضائی و انتظامی تعداد چهار اکیپ عملیاتی 
جهت کنترل محورهای مواصلاتی "کاشان به قم" اعزام کردند.سرهنگ بلفکه ادامه داد: نهایتاً 
یک دستگاه خودروی ام وی ام مدل x33  به رانندگی شخصی به هویت " م- ب" و سرنشینی 
همسرش بنام " ر- ش" و دو دخترش شناسایی  و پس از توقیف دستگیر شدند. رئیس پلیس 
مبارزه با مواد مخدر استان اضافه کرد: در بازرسی اولیه در محل توقیف تعداد دو گونی حاوی  
مواد مخدر تریاک در قسمت صندوق عقب خودرو کشف شد.سرهنگ بلفکه خاطرنشان کرد: در 
نهایت خودرو به مقر پلیس دلالت و در بازرسی دقیق تر تعداد هفت بسته موسوم به 10 کیلویی 

به وزن  هفتاد کیلو و چهارصد و پنجاه گرم بالفاف کشف گردید . 
رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر استان هشدار داد: اعتیاد تعداد کثیری از اعضاء خانواده 
معتادان را در جهان بطور مستقیم با مشکلات ناشی از این آسیب مواجه کرده است.وی توصیه 
کرد: موادمخدر منشاء وقوع بسیاری از جرائم اجتماعی نظیر قتل، تجاوز، سرقت و غیره بوده 
و همچنین اعتیاد به موادمخدر یکی از عوامل اصلی شیوع بیماری های ایدز و هپاتیت است. 
سرهنگ بلفکه تصریح کرد: اعتیادسبب تباهی میلیون ها مغز فعال می شود که سرمایه های 

آینده جامعه بشری بشمارمی روند.

مرکز اطلاع رسانی پلیس آگاهی تهران بزرگ اعلام کرد: 
فردی که به واسطه عشق به دختر خاله خود اقدام به کشتن 
و به آتش کشیدن همسر وی کرده بود، شناسایی و دستگیر 
شد. به گزارش مرکز اطلاع رسانی پلیس آگاهی تهران بزرگ 
در ساعت سه بامداد شانزدهم تیرماه وقوع حریق یک دستگاه 
خودرو سمند در جاده ورامین به مرکز امدادی 125 اعلام شد.با 
حضور مأموران آتش نشانی در محل اعلام شد؛ در کمربندی 
دوم تهران )جاده ورامین - پل فیروزآباد( و انجام عملیات اطفای 
حریق، مأموران آتش نشانی در بررسی داخلِ سمند سوخته 
شده با جسد فردی بر روی صندلی شاگرد راننده مواجه شدند 
که بلافاصله موضوع از طریق مرکز فوریت های پلیسی 110 به 

کلانتری 211 قلعه نو اعلام شد. 
با حضور مأموران کلانتری 211 قلعه نو در محل کشفِ جسد 
سوخته شده و تأیید خبر اولیه، موضوع به پلیس آگاهی تهران 
بزرگ اعلام و بلافاصله کارآگاهان بررسی صحنه جرم اداره دهم 
و عوامل تشخیص هویت پلیس آگاهی در محل حاضر شدند؛ در 
همان بررسی های اولیه بر روی جسد آثار اصابت ضربات جسم 
تیز شبیه به چاقو بر روی بدن متوفی شناسایی شد. با تشکیل 
پرونده مقدماتی با موضوع قتل عمـد و به دستور رئیس شعبه 
103 دادگاه عمومی و انقلاب کهریزک، پرونده در اختیار اداره 

دهم ویژه قتل پلیس آگاهی تهران بزرگ قرار گرفت. 
*شناسایی هویت مقتول 

براساس این گزارش با آغاز تحقیقات بر روی جسد ناشناس 
و از روی ارکان هویتی خودرو سمند مالک آن بنام »پژمان . 
م« ) متولد 1347 ( شناسایی شد.برادر مقتول که از طریق 
گردنبند فلزی روی گردنِ پژمان، برادرش را شناسایی کرده بود 
در اظهارات اولیه خود عنوان کرد که برادرش در منطقه فلکه 
سوم تهرانپارس زندگی می کرده و دارای همسر و دو دختر 10 

و 12 ساله است. 
همسر مقتول نیز گفت: 15 تیر به همراه همسر و بچه ها 
به منزل پدرم رفتیم و پس از صرف شام پژمان از خانه خارج 
شد، ساعت 22 و 30 دقیقه تماس گرفت و گفت که من و 
بچه ها شب در منزل پدرم بمانیم پس از آن نیز دیگر اطلاعی 
از وی نداشتم تا اینکه پلیس با من تماس گرفت.کارآگاهان با 

حضور در محل سکونت مقتول در یک ساختمان دو طبقه، در 
پارکینگ ساختمان با یک دستگاه خودرو پژو 207 روبرو شدند؛ 
ابتدا تصور بر آن بود که خودرو متعلق به همسایه طبقه اول 
است اما در ادامه مشخص شد که در ساعت 23 پانزدهم تیر 
جوانی حدودا 30 ساله با یک دستگاه خودرو پژو 207 به منزل 
مقتول مراجعه و پس از قرار دادن خودرو در محل پارکینگ، 
با خودرو سمند سفید رنگ مقتول و بهمراه وی از ساختمان 

خارج شده است. 
*شناسایی پسرخاله همسرِ مقتول 

با توجه به اطلاعات بدست آمده مشخص شد که مقتول 
بهمراه پسرخاله همسرش بنام »ناصر . ب« )متولد 1372( و 
به صورت مشارکتی در زمینه خرید و فروش خودرو فعالیت 
داشته و به تازگی اقدام به خرید یک دستگاه خودرو پژو 207 
) خودرو کشف شده در پارکینگ منزل مقتول ( کرده اند. ناصر 
به کارآگاهان گفت: به خاطر نداشتن پارکینگ پژو 207 تازه 
خریداری شده را به پارکینگ خانه پژمان ) مقتول ( بردم تا 
پس از پایان تعطیلات آخر هفته اقدام به فروش آن کنیم؛ پس 
از گذاشتن ماشین در داخل پارکینگ، متوفی اصرار کرد که مرا 
تا منزل برساند و زمانیکه من اصرار او را برای اینکار دیدم، قبول 
کردم تا مرا به سه راه تهرانپارس برساند تا از آنجا خودم به خانه 
بروم و پس از آن دیگر اطلاعی از وی نداشتم تا اینکه در تماس 

با همسر مقتول متوجه موضوع شدم. 
و  مقتول  پرونده مشخص شد که  به  ادامه رسیدگی  در 
همسرش بنام »الهام« ) متولد 1360 ( چندین سال است که 
با یکدیگر اختلاف داشته و این اختلاف به تازگی شدت پیدا 
کرده است؛ همچنین در بررسی اظهارات همسر مقتول مبنی 
بر حضور در خانه پدرش مشخص شد که والدین وی در روز 
مذکور در تهران نبودند.در ادامه تحقیقات مشخص شد که پس 
از خارج شدن مقتول بهمراه ناصر از پارکینگ خانه مقتول و بر 
خلاف ادعای ناصر که عنوان کرده بود مقتول وی را به سه راه 
تهرانپارس رسانده است، آنها به سمت منطقه حکیمیه رفته اند. 
با توجه به اطلاعات جدید بدست آمده در طول رسیدگی به 
پرونده و محرز شدن کذب اظهارات الهام و ناصر در خصوص 
شب جنایت، ضمن هماهنگی با مقام قضایی هر دو نفر آنها 

در مورخه 26 تیر دستگیر و به اداره دهم پلیس آگاهی تهران 
بزرگ منتقل شدند. در تحقیقات پلیسی، الهام به داشتن رابطه 
عاطفی با پسرخاله اش )ناصر( اعتراف کرد اما منکر هرگونه 
مشارکت و یا دخالتش در جنایت و مرگ همسرش ) پژمان ( 
شد و گفت: چندین بار ناصر از من درخواست ازدواج کرده بود 
اما هر بار عنوان می کردم که دارای همسر و دو فرزند هستم و 
این کار عملا امکان پذیر نیست؛ ناصر چندین بار گفته بود که 
باید مانع ازدواجمان را از میان بردارد و حتی یک بار نیز پیشنهاد 
داد که پژمان را با سم به قتل برسانیم که با او مخالفت کردم 
و به هیچ عنوان اطلاع ندارم که آیا او همسرم را کشته است 
یا نه ؟ سرانجام ناصر در 31 تیر لب به اعتراف گشود و عنوان 
داشت که پژمان توسط وی به قتل رسیده و مدعی شد که الهام 
هیچگونه ارتباطی در این ماجرا ندارد. ناصر گفت: یک روز قبل 
از جنایت و طی تماس تلفنی با الهام متوجه درگیری شدید بین 
وی و همسرش شدم؛ بسیار عصبانی شده و تصمیم گرفتم تا 
این بار به هر شکل ممکن تصمیم گذشته خودم را برای کشتن 
پژمان انجام دهم.وی افزود: ساعت 23 پانزده تیر به بهانه تحویل 
دادن پژو 207 به خانه مقتول رفتم؛ پژمان قصد داشت تا مرا به 
خانه مان برساند اما با طرح این موضوع که با یکی از دوستانم 
در شهرک حکیمیه قرار ملاقات دارم، از وی خواستم تا مرا به 

آن منطقه برساند.
قاتل ادامه داد: پس از رسیدن به مقصد و به محض توقف با 
چاقو به پژمان حمله ور شده و چندین ضربه به او زدم و وی 
دردم جان سپرد؛ جسد مقتول را به روی صندلی شاگرد راننده 
منتقل کرده و با بنزین داخل صندوق عقب صندلی راننده و 
شاگرد را آتش زدم و به سرعت از محل دور شدم. سرهنگ 
کارآگاه حمیـد مکرم معاون مبارزه با جرایم جنایی پلیس 
آگاهی تهران بزرگ، درمورد این خبر گفت: با وجود اعتراف 
اولیه متهم اصلی پرونده به ارتکاب جنایت و طرح ادعای ایشان 
مبنی بر عدم دخالت همسر متوفی در مرگ همسرش ، اما 
بواسطه محرز شدن کذب بودن اظهارات اولیه هر دو متهم برای 
تکمیل تحقیقات پرونده ، متهم اصلی با قرار بازداشت موقت و 
همسر متوفی با قرار قانونی در اختیار اداره دهم پلیس آگاهی 

تهران بزرگ قرار داده شدند. 

رییس اداره روابط عمومی حفاظت محیط زیست استان قم از اطفاء حریق گسترده در منطقه 
گردشگری کرمجگان قم خبر داد.  سید محمدرضا بهشتی پور عصر جمعه در گفت و گو با ایرنا 
با اعلام این خبر افزود: حریق گسترده ای که روز جمعه در دره سپیدار منطقه کرمجگان اتفاق 
افتاده بود، با تلاش مردم بومی منطقه، ماموران اجرایی محیط زیست و منابع طبیعی و جمعی از 
فعالان زیست محیطی مهار شد و اقدامات لازم در جهت ایمن سازی منطقه در حال انجام است. 
وی با بیان اینکه این حریق بر اثر بی احتیاطی یکی از گردشگران بوجود آمده بود و متاسفانه 
حدود 20 هکتار از اراضی منطقه را تخریب کرده است، اظهار داشت: این آتش سوزی ظهرروز 
جمعه  به پاسگاه محیط بانی کهک اطلاع داده شد و بلافاصله اقدامات لازم برای جلوگیری از 
گسترش حریق و اطلاع رسانی به دستگاههای ذیربط و جوامع محلی به انجام رسید. رییس اداره 

روابط عمومی حفاظت محیط زیست استان قم ضمن قدردانی از حضور موثر همه کسانی که در 
مهار این آتش سوزی مشارکت داشتند، تصریح کرد: با توجه به افزایش گرما و خشکی گیاهان در 
مناطق طبیعی، امکان وقوع حریق در این مناطق به شدت افزایش پیدا کرده است. وی در پایان 
خاطرنشان کرد: گردشگران باید حتما از روشن کردن آتش در مناطق پرهیز کرده و در صورت 
لزوم، جوانب ایمنی رابه خوبی رعایت کرده و از خاموش شدن کامل آتش اطمینان حاصل کنند 
و در صورت مشاهده هرگونه آتش سوزی موضوع را بلافاصله به ادارات حفاظت محیط زیست یا 
منابع طبیعی اطلاع دهند. روستای کرمجگان از روستاهای توریستی و خوش آب و هوای استان 
قم است که در بخش کهک در 30 کیلومتری قم واقع شده و دارای تنوع گیاهی و جانوری بسیار 

مناسبی است. 

راز جنایت سمند سوخته در جاده ورامین فاش شد

 قاتل مجنون در تهران به دام عدالت افتاد 

براثر بی احتیاطی یکی از گردشگران :

20هکتار از اراضی  دره سپیدارکرمجگان قم درآتش سوخت 

چگونه مقایسه خودمان با دیگران را متوقف کنیم؟ 
به دنبال تمایل افراد به کمال گرایی در زندگی مدرن، کار سختی 
نیست که خودشان را با دیگران مقایسه کنند. با این مدل زندگی، با 
به دست آوردن هر دستاوردی، سطح انتظارات فرد بالاتر می رود؛ پس 

طبیعی است که حتی به دیگران حسادت کند. 
اشتباه شما زمانی است که به جای تمرکز بر روی داشته هایتان، 
نسبت به نداشته هایتان وسواس به خرج می دهید. این کار می تواند 
شمارا متوقف کند یا از بسیاری از جنبه های زندگی شمارا بازدارد. 
درصورتی که خودتان را ارزشمند می دانید و نمی خواهید حس بد 
مقایسه با دیگران را داشته باشید، در ادامه ما را همراهی کنید.مقایسه 
مستمر خودتان با دیگران، به کاهش عزت نفس و ایجاد حس بد نسبت 
به خودتان منجر می شود. در برابر اصراری که به مقایسه وجود دارد 
ایستادگی کنید و نسبت به خودتان آگاهی بیشتری کسب کنید. برای 
ساختن اعتمادبه نفستان اهدافی را تعریف کنید و رفتارهایی را بیاموزید 

که می تواند شمارا بهبود ببخشد.
قسمت اول: پیدا کردن منابع رفتاری که منجر به مقایسه 

کردن خودتان با دیگران می شود
1. به نوع نگاهتان نسبت به وجود خودتان توجه کنید. اولین گام 
برای تغییر، آگاهی نسبت به نوع نگاهی است که به خودتان دارید. 
دهید.  تشخیص  را  اساسی  مشکل  نمی توانید  آگاهی  این  بدون 
بعدازاینکه تصمیمتان برای خروج از این رویه با جدیت گرفته شد، این 
کار به شما کمک می کند ثبات قدم داشته باشید. زمانی که تصمیم 
برای تحقق هدفی به صورت آگاهانه گرفته می شود، معمولاً دسترسی 

به آن هدف شدنی تر است.
2. عزت نفس خود را ارزیابی کنید. عزت نفس می تواند ارزیابی مثبت 
یا منفی شما درباره خودتان باشد. همه ما روزهای خوب و بد داریم و 
اغلب حس ما نسبت به خودمان، روزمان را به واسطه بازتاب بر وقایع 

تغییر می دهد. عزت نفس می تواند نوعی تفکر و به عنوان یک ویژگی 
شخصیتی پایدار باشد که در طول عمر قابل توسعه است. آیا شما 
دیدگاه خوبی درباره خودتان دارید؟ آیا به دیگران اجازه می دهید که 
احساستان را، از راه دور کنترل کنند؟ اگر شما به دنبال پیدا کردن 
خودتان به منظور تعیین عزت نفس باشید، این نشانه آن است که 

می توانید برای کسب شادی خود تلاش کنید.
3. رفتارهای قیاسی خود را شناسایی کنید. رفتار مقایسه ای زمانی به 
وجود می آید که خودتان را دیگران مقایسه کنید. این مقایسه می تواند 
با افرادی در موقعیت بالاتر یا پایین از خودتان صورت گیرد. گاهی 
اوقات مقایسه های اجتماعی می تواند منافعی داشته باشد؛ اما رفتارهای 
مقایسه های منفی می توانند به اعتمادبه نفس شما آسیب وارد کنند. 
به عنوان مثال یک مقایسه مثبت زمانی است که یک ویژگی رفتاری 
خوب را در کسی می بینید و به جای اینکه به کیفیت بالای آن صفت 
در آن فرد )به عنوان مثال فردی محتاط است( حسادت کنید، تلاشتان 
را برای محتاط بودن انجام می دهید و آن صفت را در خودتان پرورش 

می دهید.
 مثالی از رفتار مقایسه ای منفی این است: خودتان را با فردی مقایسه 
کنید که چیزی دارد و شما تمایل به داشتن آن دارید. به عنوان مثال 

وقتی به ماشین جدید آن فرد حسادت کنید.
4. افکار و احساسات مقایسه ای خود را بنویسید. نگرش ایجادشده بر 
اساس مقایسه خودتان با دیگران را بنویسید. اگر برایتان مقدور است، 
آن را بلافاصله بعد از ایجاد آن تفکر یا یادآوری در ذهنتان یادداشت 
کنید. به این صورت وقتی که هنوز در ذهنتان تازگی دارد آن را با 

توصیف بهتری می نویسید.
 به عامل حس ایجادشده بر اساس مقایسه فکر کنید. تمام افکار و 
احساسات خود را بنویسید. به عنوان مثال شما افسرده هستید چون به 

ماشین جدید یک نفر حسادت می کنید؛ درحالی که شما با ماشینی 
بیست ساله رانندگی می کنید.

5. تلاش کنید تا چگونگی آغاز رفتارهای مقایسه ای را پیدا کنید. 
با تلاش و بررسی گذشته زندگی خود، هنگامی که شما رفتارهای 
مقایسه را نسبت به دیگران به یاد آوردید، از آن ها یادداشت بردارید. 
ممکن است درنهایت به سرچشمه شکل گیری این رفتار دست پیدا 

کنید.
به عنوان مثال ممکن است افکار شما به دوران کودکی و زمان آغاز 
مقایسه خودتان با خواهر یا برادرتان ختم شود. شاید متوجه شوید که 
به علت نادیده گرفتن احساستان در کودکی، اقدام به مقایسه خودتان 
با خواهر یا برادرتان نموده اید. هم اکنون کاوش درباره ریشه رفتار 

مقایسه ای خودتان را آغاز کنید.
 یکی از سخت ترین چیزها درباره رفتار تطبیقی، به وجود آمدن 
حس منفی در پی این اقدام است. با ردیابی و شناخت راه مقایسه 
خودتان با دیگران، احتمال تمایل شما به تغییر این رفتار منفی بیشتر 

می شود.
قسمت دوم: قدر داشته هایتان را بدانید

1. بر روی داشته هایتان متمرکز شوید. وقتی می بینید که مقایسه 
خودتان با دیگران، کار سودمندی برای شما نیست، می توانید توجهتان 
را به موفقیت های خود معطوف کنید. اگر احساس و ابزار سپاسگزاری 
خود را به سمت هدایای دریافتی بابت کارهای خود ببرید، توجهتان را 

به جای دیگران به خودتان معطوف کرده اید.
 زمان بیشتری را صرف توجه به نکات مثبت و داشته های خود 
کنید. ممکن است با شروع توجهتان به خود، به مقایسه خودتان با 

دیگران مشغول نشوید.
2. لیستی برای سپاسگزاری  داشته باشید. داشتن لیستی برای 

شکرگزاری، یک راه برای یادآوری داشته هایتان به خودتان است. این 
کار به شما کمک می کند تا به چیزهایی که به دست آورده یا به 
شما اعطاشده است، توجه داشته باشید؛ سپس می توانید بابت آن ها 
قدران باشید. درباره چند تا از بهترین دوستانتان فکر کنید. آن ها 
می توانند داشته های شما باشند، مکان هایی که باهم رفته اید، زمان های 
سپری شده باهم و هر چیزی که شادی را به همراه داشته است. بر روی 

قدردانی از این داشته هایتان تمرکز کنید.
داشتن لیستی از مواردی که می توانید بایت آن ها سپاسگزار باشید، 
احتمال موفقیتتان را بالا می برد. به هرحال تلاش کردن و اعمال 
بدون انگیزه، علیه شما تمام می شود. شما به قدردانی از خودتان برای 
داشته ها نیاز دارید؛ چراکه این کار باعث بهبود زندگی شما خواهد شد.

همه چیز را با جزییات بنویسید. به جای داشتن یک لیست از عناوین، 
توضیحی کامل از هر چیزی بنویسید.

درباره وقایع غیرمترقبه و ناگهانی بنویسید. این کار باعث می شود 
که فرصتی برای دوست داشتن احساسات خوب ناشی از تجربه ها، 
نصیبتان شود. لازم نیست روزانه این لیست را به روز کنید. درواقع شاید 

نوشتن چند بار در هفته سودمندتر از نوشتن روزانه باشد.
3. با خودتان مهربان باشید. هراندازه بیشتر با خودتان مهربان 
باشید و خشونت را در حق خود کاهش دهید، به تلاش و انگیزه و 

سخت کوشی بیشتر دست پیدا می کنید.
4. بدانید که اختیار زندگی شما در دستان خودتان است. مقاومت 
در برابر مقایسه خودتان با دیگران کار سختی است؛ اما درنهایت کنترل 
آن در دست خودتان است. شما نیاز دارید که رهبری زندگی تان را به 
روش خاصی در دست بگیرید. این شما هستید که تصمیم می گیرید، 
نه هیچ کس دیگری.مهم نیست که دیگران چه کاری می کنند یا چه 

چیزی دارند. شما جوهره هر کاری را در طول زندگی خود دارید.






